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Ampliació de línies al CEIP Font Freda i als instituts de secundària. Pàgina 3
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Prop de 4.000 alumnes
inicien el nou curs escolar
als centres del municipi

Un tornado travessa la ciutat

El conseller
Rañé visita
Montcada

P. 5

>>  El conseller, a l’SPE
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>>  Presentació pública
de la nova imatge de la
Mare de Déu del Turó  P. 20

>>  Inici de la temporada
cultural a l’Auditori P.27

>> Aismalibar redueix
la plantilla a causa de la
crisi del sector  P.9

Imatge de Vallençana minuts abans del moment en què es va veure el fenomen P.15

>> Fins al novembre es
descarta fer talls d’aigua
per pal·liar la sequera. P.12

>> Diada reivindicativa
sobre el nou Estatut P.11

>> Continuen les nego-
ciacions a Madrid sobre
el projecte del Tren
d’Alta Velocitat P.6

El mes de setembre es va iniciar amb inestabilitat meteorològica arreu del país que va provocar
fortes pluges i un fenomen  inusual, la presència de tornados, un dels quals va passar per Montcada
i Reixac sense provocar danys però que sí va afectar la veïna localitat de Mollet.

>> El Grundig Mobile
s’estrena en la lliga amb
un empat  P.33

Trobada amb els representants
del govern municipal, reunió
tècnica al Servei de Promoció
Econòmica (SPE), visita a Ge-
neral Cable i a Lafarge Asland
i dinar amb autoritats locals i
representants del teixit industrial
i empresarial. Aquesta va ser la
nodrida agenda de la visita del
conseller de Treball i Indústria
de la Generalitat de Catalunya,
Josep M. Rañé (PSC), el 9 de
setembre. El polític va lloar la
tasca que està duent a terme el
consistori des de l’SPE i la ini-
ciativa de crear un Consell Eco-
nòmic i Social a l’àmbit mu-
nicipal, que començarà a funcio-
nar abans de final d’any.

SÒNIA HERNÁNDEZ

SÍLVIA ALQUÉZAR

PILAR ABIÁN
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INICI DEL CURS ESCOLAR

Tres centres amplien línies per donar
resposta a l’increment de la demanda

El boom de la natalitat dels noranta i l’arribada de noves famílies han fet necessàri l’increment de places

laura grau
montcada

 >> Els primers alumnes esperen puntuals a l’entrada en el dia del seu retorn a les aules del CEIP El Viver

LLUÍS MALDONADO

PILAR ABIÁN

 >> El CEIP Mitja Costa ha estrenat aquest curs un nou accés al recinte

Al voltant de 3.700 alumnes de
primària i secundària van co-
mençar el curs escolar 2005-6
als centres públics i concertats
de Montcada i Reixac el passat
12 de setembre. A les vuit
escoles d’infantil i primària del
municipi s’han matriculat en-
guany  prop de 2.500 nens i ne-
nes i als quatre centres de se-
cundària uns 1.200 –dades pro-
visionals en el moment de
tancar aquesta edició. La princi-
pal novetat del nou curs és
l’ampliació d’una línia de P-3 al
CEIP Font Freda i sengles línies
de primer d’ESO als instituts de
La Ferreria i La Ribera. Segons
la regidora d’Educació, M.Flor
López (PSC), “aquest aug-
ment de places permet donar
resposta a l’increment de de-
manda registrat a primària i
secundària a causa del boom
de la natalitat de principi dels
noranta i de l’arribada de fa-
mílies de fora”. L’IES La Fer-
reria, a més de tenir una tercera
línia més, amplia l’oferta de
cicles formatius amb un de grau
mitjà de la família sanitària,
concretament el d’auxiliar
d’infermeria.

Guia d’activitats. Amb
motiu de l’inici de curs, la
Regidoria d’Educació ha editat
la nova guia d’activitats educa-
tives. Els temes es divideixen en
sis blocs: educació ambiental,
coneixement del medi, promo-
ció d’hàbits saludables, promo-
ció de la cultura, educació en
valors i activitats intermunicipals.
El programa està adaptat a cada
cicle formatiu i inclou xerrades,

tallers i visites. Les activitats
mediambientals incideixen en el
reciclatge i l’ús de les energies re-
novables. S’inclouen tallers com
el muntatge d’un herbari o la
fabricació de caixes niu i visites
a la Casa de les Aigües i a
l’Ecoparc, entre d’altres. Pel que
fa al coneixement del medi,
s’ofereixen itineraris pel muni-
cipi i recorreguts per la seva his-
tòria, amb visites al Museu Mu-
nicipal, l’Ajuntament i l’Espai
Jove Can Tauler. En l’àmbit de
la salut, per als més petits s’or-
ganitza el programa de seguretat
alimentària La sopa de lletres,
l’aventura de la vida. A secundària
s’incideix en les conseqüències
del consum de tabac, alcohol i
cannabis. En l’àmbit cultural,
continuen les activitats Anem a
l’Auditori i Les biblioteques com a
complement de l’escola. A més, a
primària s’ofereix un taller
d’introducció a la fotografia i al
procés de revelat en blanc i
negre i tractament per ordina-
dor, i a secundària es fa el tercer
concurs de còmic. Les activitats
d’educació en valors inclouen
propostes per tenir cura dels
animals, lectura de contes, el
Calaix de records –una activitat en
col·laboració amb els casals de
gent gran– i educació viària –
amb el suport de la Policia Lo-
cal. A secundària s’inclou la
Mostra d’Ensenyament i pro-
postes sobre solidaritat, immi-
gració i resolució de conflictes.
Finalment, les activitats intermu-
nicipals preveuen visites a
l’Observatori Astronòmic i
l’aeroport de Sabadell, a l’església
romànica de Barberà del Vallès i
al poblat ibèric de Ca n’Oliver, a
Cerdanyola del Vallès.

la novetat

Dos CEIPs de Montcada, el Mitja
Costa i el Reixac, han obtingut la
subvenció que atorga el Depar-
tament d’Ensenyament de la Ge-
neralitat, de 1.857 euros per lí-
nia, per formar part del programa
cooperatiu per a la reutilització de
llibres de text. La iniciativa té com
a objectiu aprofitar els llibres du-
rant diferents cursos escolars i
suposa un important estalvi per
a les famílies. La implementació
d’aquest programa preveu que a
partir del curs 2007-2008 es re-
dueixi el cost de l’adquisició dels
llibres de text en un 85% per alum-
ne de manera que, si en 10 anys
d’escolarització obligatòria els
pares paguen actualment un
promig de 1.700 euros per fill,
passaran a pagar 250. En el cas
del CEIP Mitja Costa, la socia-

lització de llibres es va començar
a fer parcialment en el curs 2001-
2002. El CEIP Reixac té una expe-
riència acumulada de més de 10
anys i no només els llibres de
text, també el material didàctic –
llàpissos, compassos, llibres de
lectura i de consulta– està socia-
litzat. PA

PROGRAMA PER REUTILITZAR LLIBRES

 >> Aula de 2 a 3 anys de l’escola bressol de Can Sant Joan

LLUÍS MALDONADO

PILAR ABIÁN

>> La iniciativa estalvia el 85% del cost

Si bé en l’àmbit de primària i
secundària l’oferta de places ha
absorbit l’increment de de-
manda, no passa el mateix
amb les escoles bressol on hi
ha una llista d’espera de
famílies que s’han quedat sense
plaça. L’ampliació en 15 places
de Les Tres Bessones, a Can
Sant Joan, no ha estat suficient
per donar cabuda a totes les
sol·licituds. Les obres de re-
forma d’aquest centre les han
assumides l’ajuntament i la
Cooperativa d’Escoles Bres-
sol, a la qual pertany aquesta i
les llars d’infants de la plaça
Lluís Companys i del Camí de
Font Freda. La regidora d’Edu-
cació, la socialista Flor López,
ha apuntat que l’escola bressol
projectada al CEIP Mitja Cos-
ta, de Terra Nostra, probable-
ment no estarà enllestida fins
al curs vinent i ha indicat que
el govern municipal continuarà
treballant per ampliar l’oferta
de llars d’infants davant del
boom de naixements dels
últims temps. LG

Llista d’espera
a les escoles

bressol
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Quim Canals alerta el professorat
sobre la crisi entre la família i l’escola

laura grau
redacció

LAURA GRAU

L’Escola d’adults
comença el 19
de setembre

laura grau
redacció

 >> Façana del centre provisional

PILAR ABIÁN

El pedagog opina que la solució està en mans de totes les parts

actualitat

El proper 19 de setembre co-
mencen les classes de l’Escola
d’Adults de Montcada i Reixac
que estrena nova ubicació amb
motiu de les obres de reforma
que s’estan fent al Casal Ramón
Balsalobre de Can Sant Joan.
Les classes es faran provisional-
ment al local que els sindicats
CCOO, USO i CNT tenen a la
rambla dels Països Catalans, 57
de Montcada Nova. La novetat
més destacada és que el centre,
per primera vegada, tindrà una
oferta completa com a escola
d’adults, amb excepció de la pre-
paració de les proves d’accés a
la universitat per als majors de
25 anys. L’oferta formativa
s’amplia amb el graduat escolar
de secundària obligatòria i la
preparació per a les proves
d’accés als cicles formatius de
grau superior.

La relació entre la família i l’es-
cola està en crisi i cal abordar la
solució des dels diferents àmbits
sense buscar culpables però te-
nint en compte la responsabilitat
de les parts implicades. Aquesta
és una de les conclusions de la
conferència que va organitzar el
7 de setembre el Centre de Re-
cursos Pedagògics (CRP) de Ri-
pollet, Santa Perpètua i Mont-
cada per inaugurar el curs esco-
lar 2005-6 i presentar el nou pla
de formació per al professorat
de les tres localitats. L’acte es va
fer al Centre Cívic de la Florida,
a Santa Perpètua. De Montcada
hi va assistir una àmplia repre-
sentació docent i la regidora
d’Educació de l’Ajuntament,
Flor López (PSC). La confe-
rència va anar a càrrec del pro-
fessor Quim Canals, de l’Institut
de Ciències de l’Educació (ICE)
de la Universitat Autònoma de
Barcelona (UAB).

Canvis profunds. Canals va
emmarcar la crisi de la relació
família-escola en una societat
que ha patit profunds canvis en

>> El CRP inaugura el curs escolar

els darrers 15 anys. Si abans la
família i l’escola eren les prin-
cipals estructures socialitzado-
res, ara han aparegut nous
agents com els mitjans de co-
municació i la publicitat. Segons
Canals, “existeix una contra-
dicció absoluta entre els va-
lors que la societat demana
als joves i la realitat que
viuen”. Per al pedagog, la fa-
mília ha de ser el nucli ver-
tebrador de la socialització del
nen: “Els pares no poden di-
mitir de les seves funcions
com està passant en molts

casos i pensar que l’escola pot
fer aquest paper tota sola”.
Els centres de recursos pedagò-
gics són serveis educatius creats
pel Departament d’Ensenya-
ment de la Generalitat per do-
nar suport a l’activitat pedagò-
gica dels centres i a la tasca
docent del professorat. Aquests
organismes actuen territorial-
ment i el seu àmbit d’actuació
és local, subcomarcal o comar-
cal. El CRP, amb seu a l’antic
aulari de Mas Rampinyo, atén els
municipis de Montcada, Santa
Perpètua i Ripollet.

 >> Canals critica la realitat contradictòria que tenen els joves

L’IES Montserrat
Miró espera el
pla de viabilitat

L’IES Montserrat Miró ha
iniciat el nou curs a l’espera de
rebre abans de final d’any el pla
de viabilitat que està fent el
Departament d’Ensenyament
de la Generalitat per determi-
nar si el centre es pot remodelar
o bé s’ha de traslladar a una nova
ubicació. Mentrestant els prop
de 470 alumnes –430 de diürn i
una quarantena de nocturn–
hauran de seguir ocupant les
actuals instal·lacions, tot i les
mancances d’espai denunciades
tant per la direcció com per
l’AMPA del centre, que van ser
motiu d’accions reivindicatives
a final del curs passat. Durant
les vacances estiuenques l’única
intervenció que s’ha fet a l’IES
ha estat l’adequació de l’espai
que hi ha al costat de la via i la
instal·lació d’una tanca de
protecció.

JORDI FLORES

 >> L’IES reclama reformes

pilar abián
redacció
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El govern anuncia la creació del
Consell Econòmic i Social municipal

pilar abián
mas rampinyo
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NOU ÒRGAN CONSULTIU

PILAR ABIÁN

LA GENERALITAT CONTINUARÀ DONANT
SUPORT A LES INICIATIVES MUNICIPALS

l’apunt

Trobada del conseller de Treball i Indústria de la Generalitat amb autoritats i empresaris locals

 >> El conseller, al centre de la imatge, durant la visita que va fer a la seu del Servei de Promoció Econòmica

L’SPE estudiarà
l’adaptació

tecnològica de
quatre empreses
laredacció
mas rampinyo

El govern municipal vol posar
en marxa el Consell Econòmic
i Social, un organisme de caràc-
ter consultiu que estarà integrat
per representants del comerç,
sindicats majoritaris i associa-
cions socioeconòmiques rela-
cionades amb el desenvolupa-
ment local i l’ocupació. Així ho
van anunciar l’alcalde, César
Arrizabalaga (PSC), i el regidor de
Promoció Econòmica, Francisco
Hierro (PSC), durant la visita que
el conseller de Treball i Indústria,
el socialista Josep M. Rañé, va fer
el 9 de setembre a Montcada i
Reixac. La creació d’aquest or-
ganisme respon a una de les línies
d’actuació marcades en el Pla
Estratègic de la ciutat i les seves
funcions seran, entre d’altres,
debatre les iniciatives, propostes i
plantejament relacionats amb
l’activitat econòmica del municipi.
Tot i que l’ens serà de caràcter
consultiu, Hierro va expressar que
la voluntat del govern és tenir en
compte les decisions que prengui
el Consell que estarà format per
22 membres dels quals una
dotzena constituiran  la comissió
permanent.

Bones perspectives. El
conseller va felicitar el govern lo-
cal per la iniciativa de crear un
Consell Econòmic i Social en la
línia de l’organisme consultiu que
té l’administració autonòmica en
matèries socioeconòmiques i
laborals. Rañé, que va aprofitar
l’estada a la ciutat per visitar les
empreses General Cable i Lafar-
ge Asland i per mantenir un dinar
amb autoritats i empresaris, va
tenir també l’oportunitat de
conèixer com funciona el Servei
de Promoció Econòmica (SPE),

al carrer Alt de Sant Pere de Mas
Rampinyo. Acompanyat per
l’alcalde i altres representants del
govern així com tècnics, el
conseller va rebre informació de
primera mà sobre la situació
socioeconòmica del municipi i els
programes i el treball de suport
que des del consistori s’ofereixen
per dinamitzar el teixit econòmic.
Rañé va valorar molt positi-
vament les dades d’ocupació,
segons la qual el nombre
d’aturats ha disminuït respecte el
2004, tot i el tancament d’em-
preses com IAR Ibèrica.
“Aquesta –va afegir–és una
ciutat amb bones perspectives
econòmiques, no només pel
nombre d’indústries exis-

El conseller de Treball i In-
dústria va expressar la voluntat
de la Generalitat de seguir do-
nant suport a l’Ajuntament en
totes les iniciatives que dugui
a terme per millorar l’ocupació
i l’entorn industrial. Quant al
projecte de trasllat de Valen-
tine a un nucli urbà va per bon
camí i, respecte al futur dels
terrenys que ocupava IAR
Ibèrica al Pla d’en Coll, el
conseller no es va voler pro-
nunciar argumentant que no hi

ha encara res de cert respecte
la possible compra per part de
Carrefour.

Expectatives. Rañé  va apun-
tar que la indústria catalana ja
compleix avui dia amb els
objectius que la Unió Europea
té marcats per al 2010. No
obstant això, el conseller va
alertar que les empreses que
no actualitzin la seva producció
i no es modernitzin tindran
dificultats a curt termini. PA

El Servei
de Promo-
ció Econò-
mica (SPE),
amb la col-
l aborac ió
de la Dipu-
tació de Bar-
celona i el Departament de Treball
de la Generalitat, posa en marxa
aquest any un projecte de
diagnosi en noves tecnologies,
adreçat a empreses de recent
creació, amb una vida empre-
sarial no superior a cinc anys.
Aquesta diagnosi es realitzarà
d’una manera personalitzada a
quatre empreses del municipi.
Segons el regidor de Promoció
Econòmica, Francisco Hierro
(PSC), l’objectiu d’aquest projecte
és “l’adaptació de les noves
tecnologies i de la societat del
coneixement en tot el procés
empresarial i la predisposició
i voluntat de les empreses a
portar-lo a terme”.

Ajuts a Pimes. En la mateixa
línia d’actuació, la Generalitat con-
voca diferents programes d’ajut
per a les Pimes. El Programa
Créixer té com a objectius pro-
porcionar a les empreses que ho
sol·licitin una diagnosi empresa-
rial i, posteriorment, la realització
d’accions formatives d’acord
amb les necessitats detectades. El
termini de presentació de
sol.licituds finalitza el 30 de
novembre. El Programa Gènesi
consisteix en l’atorgament d’ajuts
a petites empreses de recent
constitució per tal d’analitzar la
viabilitat empresarial d’un
projecte de base tecnològica que
es realitzi a Catalunya. Els
interessats s’han d’adreçar a
l’SPE, al carrer Alt de Sant Pere,
73,. Tel 93 564 85 05 o a l’a/e
promocioeconomica@montcada.org.

 >> Hierro

tents, sinó pels projectes que
el govern està desenvolupant

per tal de millorar la qualitat
de vida del municipi”.

PILAR ABIÁN
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Aquest mes es reprenen les reunions
a Madrid sobre el projecte del TAV

 >> Perspectiva de la línia de França al seu pas pel carrer Bogatell en direcció cap al riu Ripoll

Aquest mes de setembre conti-
nuaran a Madrid les reunions
entre tècnics de l’Administrador
d’Infraestructures Ferroviàries
(ADIF) i de l’Ajuntament per
definir el projecte del pas del
Tren d’Alta Velocitat (TAV) pel
nucli urbà. La proposta del
Ministeri de Foment satisfà en
gran part les expectatives
municipals, però no en la seva
totalitat. Si bé el túnel del TAV
anirà soterrat des del carrer Ca-
rril (Can Sant Joan) fins a passar
el Ripoll, el de la línia de França
planteja problemes tècnics en els
200 metres finals del recorregut,
ja que el traçat de la foradada
un cop creuat el riu, topa amb
un dels pilotatges que suporta
l’autopista C33. Això fa que les
negociacions estiguin centrades
a hores d’ara en aquest punt.
L’Ajuntament ha demanat el
suport tècnic de l’empresa pú-
blica Barcelona Regional perquè
estudiï possibles alternatives i els
treballs que aquesta firma ha fet
fins ara són els que el govern
local –PSC, CiU i ICV-EuiA–
van presentar el passat mes de
juliol als grups de l’oposició i a
la Comissió Coordinadora del
Pla Estratègic de la ciutat.

ERC, en contra. Esquerra
Republicana de Catalunya,
amb una regidora en l’opo-
sició –Marta Aguilar–, ja s’ha

La proposta del Ministeri de Foment no satisfà les expectatives municipals en la seva totalitat

>> Debat sobre el Tren d’Alta Velocitat

pilar abián
redacció

posicionat públicament en
contra del projecte provisio-
nal que preveu la sortida a
l’exterior de la línia de França
a l’alçada de la Casa de la Vila,
abans de passar pel Ripoll. El
president local del partit, Jordi
Sánchez Escrigas, considera
que “els arguments, més que
tècnics són de caràcter
pressupostaris i no justifi-
quen que Montcada re-
nunciï a resoldre un proble-
ma històric com és el soter-
rament de les vies, un com-
promís que es va adoptar
l’any 1989”.

PILAR ABIÁN

EL GOVERN ACUSA ERC DE FER DEMAGÒGIA
AMB EL SOTERRAMENT DE LA LÍNIA DE FRANÇA

l’apunt

Per part del govern municipal,
el posicionament d’ERC s’ha
qualificat de demagog. Segons
el president de l’Àrea Territo-
rial, el socialista Alfons Romo,
“ERC està creant alarma so-
bre una qüestió que encara no
està decidida, i que és en
mans d’una comissió tècnica
que avaluarà les possibles
solucions ”. Fonts municipals
han apuntat que en les
properes setmanes l’Ajunta-
ment espera haver acordat
amb el Ministeri de Foment

com resoldre el problemes
tècnics que presenta l’últim tram
de soterrament de la línia de
França. Alhora que es doni a
conèixer l’actuació, el govern té
previst informar la ciutadania
sobre com es farà l’obra de
construcció dels dos tunels, el
del TAV i el de rodalies, si bé per
perforació, amb una tuneladora
o bé a cel obert amb un sistema
de pantalles de protecció. Les
obres es podrien iniciar l’any
vinent, segons les previsions
del govern central. PA

Les construccions iniciades durant
el segon trimestre de l’any
destinades a equipaments públics
van a bon ritme. L’estructura del
segon Centre d’Assistència Primà-
ria (CAP) projectat per la Conse-
lleria de Sanitat al Pla d’en Coll ja
és visible. El centre, amb una
superfície de 1.400 m2, ha d’entrar
en funcionament abans d’acabar
el 2006 i està pressupostat en més
de 1.600 euros. Al costat d’aquest
edifici estan en construcció les 16
pistes de petanca que està fent
l’Ajuntament i que comptarà
també amb un local social.
Aquesta actuació, valorada en
més de 373.000 euros, acabarà
durant aquest trimestre.

Centre lúdic. També a Mas
Rampinyo, a l’espai que ocupaven
les instal·lacions del club Aisma-
libar, s’està edificant el futur Cen-
tre lúdic i de serveis que comptarà
amb un hotel, un supermercat,
nou sales de cinema i un parc
públic. Actualment és visible
l’estructura de l’edifici principal de
l’equipament costarà 19 milions
d’euros que assumeix la construc-
tora a canvi de l’explotació del
negoci durant 50 anys. La previsió
és que obri portes al 2007.

Les obres
d’equipaments
van a bon ritme

PILAR ABIÁN

 >> Obres del futur centre lúdic

pilar abián
mas rampinyo
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IAR només resta pendent del
procés de liquidació d’actius

La multinacional italiana IAR
Ibérica està pendent de la
decisió del jutge sobre l’inici del
procés de liquidació dels actius
de la companyia, que va tancar
el passat mes d’abril i va suposar
l’acomiadament dels 420 tre-
balladors. La venda de la maqui-
nària i els terrenys es farà mitjan-
çant una subhasta, també dicta-
minada per via judicial. El jutge
ha de establir la data en què
aquesta es farà, condicionada no
només pel tema econòmic, sino
també per l’oferta social. Segons
fonts de Comissions Obreres,
els terrenys s’adjudicaran a l’em-
presa que ofereixi el millor preu
i presenti un pla d’acció social
que suposi la recol.locació dels
empleats d’IAR Ibérica en la
nova activitat productiva. Una
vegada es tanqui el procés de
liquidació, els treballadors
podran cobrar la indemnització
pactada amb la direcció: 30 dies
per any treballat i un màxim de
24 mensualitats.

Contactes desmentits. El
sindicat Comissions Obreres ha
desmentit les darreres infor-

macions aparegudes a la prem-
sa en què practicament es do-
nava per tancada la compra dels
terrenys de Montcada per part
del grup de distribució Carre-

sílvia alquézar
pla d’en Coll

four amb la intenció d’instal·lar
un nou centre logístic a
Catalunya, on podria recol-
·locar uns 150 treballadors
d’IAR Ibèrica.

 >> Les antigues naus d’IAR  a l’espera d’un comprador
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en 2 minuts...
Casa d’oficis a l’IES la Ribera

�

�

Accident laboral a la Ferreria�
Un treballador va pedre dos dits del peu dret en quedar atrapat
el 8 de setembre en un muntacàrregues d’una empresa del
polígon de la Ferreria. La víctima va ser traslladada a l’hospital
Parc i Taulí de Sabadell. Es tracta d’Albert TS de 30 anys. El
ferit va quedar atrapat sota un muntacàrregues que li va aixefar
el peu. LR

Propera edició de la Guia Web

L’IES La Ribera participa aquest curs en el projecte d’inserció
laboral “Casa d’oficis”, promogut pel Departament
d’Ensenyament de la
Generalitat. El centre
impartirà cursos de fus-
teria d’al·lumini, man-
teniment i pintura per a
joves de 14 a 16 anys en
atur hagin finalitzat l’en-
senyament obligatori
secundari sense obtenir-
ne la titulació. L’objectiu de la iniciativa és oferir als alumnes
formació en una especialitat professional i, alhora, una prime-
ra experiència laboral. LR

JORDI FLORES

Ja està en procés d’elaboració la quarta edició de la Guia Web,
el directori empresarial del municipi que
recull els noms, adreces i telèfons de més
de 2.000 empreses catalogades en 400 acti-
vitats diferenciades. S’editaran al voltant de
4.000 exemplars que es distribuiran gra-
tuïtament per dependències municipals i
establiments anunciats. La Guia Web també
es pot consultar des de montcada.org. L’ela-
boració de la publicació compta amb el
suport del Servei de Promoció Econòmica (SPE). LR

LAURA GRAU

taulell d’anuncis gratuïts Informació:
935 726 491

només particulars

Venc plaça de pàrquing. Par a moto a Mas
Rampinyo. Tel.  93 594 65 96.
Es ven o lloga plaça de pàrquing. Avinguda
de Catalunya, 85. Tel. 678 760 664
Venc ràdio-cedè. De cotxe marca BMW. Telf:
620 992 410.
Se vende Honda Civic.  Con 1.6 16 válvulas,
125cv llantas, tapicería de cuero. 80.000 km
reales i ITV recién pasada. Recién pintado en
rojo. Muy buen estado y precio económico. Tel.
662100817/627162781
Demanda de trabajo. Hombre de 52 años se
ofrece para cualquier tipo de trabajo. Vigilante
de parquing, de fábrica, portero, hacer recados
y cobrador de recibos y controlador de maqui-
naria. Media jornada, jornada completa o por
horas. Tel. 627 162781
Se necesita cortadora. Con experiencia en
corte a tijeras. Tel. 607 86 28 98. Ripollet.
Alquilo habitación. Piso de estudiantes en el
centro de Sabadell, al lado de FGC y todos los
servicios. 662 08 89 19.
Es necessita farmacèutic/a. Dispensació de
medicaments, elaboració de dietes,
deshabituació del tabac i xerrades de salut en
una farmàcia de Ripollet. Tel: 93 586 30 04
Se busca señora. Para llevar la representación
de joyería Fortuna en Montcada. Para
concertar entrevista. 696 41 50 79. Sra Picón.
Oferta de trabajo. Se necesitan personas para
trabajar de comercial a tiempo parcial.
Reunión informativa tel. 679 161 788.

Lloguer de plaça de pàrquing. Al carrer Aragó
de Mas Rampinyo  Tel. 620 992 410.
S’ofereix noia. Per a neteges de la llar. Tel. 626
13 40 58.
Pis en venda. A Montcada, al costat del
mercat municipal. Finca seminova. Tot exterior,
tres habitacions, aire condicionat, calefacció i
ascensor. Pàrquing de lloguer. Preu 270.000
euros (45 milions de PTA). Tel. 687 900 048.
Se traspasa. Heladería-cafeteria Jijonenca
en Cerdanyola por no poder atender. Única en
la zona, totalmente equipada y en buen
funcionamiento. Precio negociable. Tel. 649
949 975 o 936 924 124.
Se ofrece señora. Para tareas domésticas de
limpieza (mañanas). A partir de septiembre. Tel.
657 23 56 75.
Se traspasa cervecería en Can Sant Joan.
Interesados llamar al 637 20 47 31
Oferta laboral. Taller de Montcada necessita
mecànic i administrativa. Tel. 686 88 13 30
Se vende planta baja en Terra Nostra.  De
60m2.. 2 habitaciones, patio de 60m2, ,
seminuevo. Pk. opcional. 300.000 euros. Tel.
608 886 836/619 960 007.
Vendo piso de 75 m2 en el centro.  Bloque
de 6 vecinos, un primero con balcón y 3
habitaciones. Tlf. 670 22 64 93.  187.000 euros.
Necesito planta baja de alquiler. por motivos
de salud a Montcada. Tel,. 675 64 63 77.
Busco señora de Montcada para cuidar señor
mayor en Can Cuiàs. 93 575 83 51.
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L’Expedient de Regulació de Treball ha suposat l’acomiadament de 49 dels 181 empleats de la planta

Aismalibar redueix una quarta part
de la plantilla per la crisi del sector
pilar abián
montcada

 >> Reunió amb els comerciants

ARXIU

El Gremi
d’Hostaleria
s’amplia al
Barcelonès

Aismalibar España, ubicada al
polígon Foinvasa de Mas Ram-
pinyo, ha reduït més d’una quar-
ta part de la seva plantilla  mitjan-
çant un Expedient de Regulació
de Treball (ERE) presentat per
la direcció que inicialment
afectava 59 contractats indefinits
i que, finalment, ha suposat la
marxa de 49 empleats, dels quals
26 s’han prejubilat, 22 han deixat
l’empresa voluntàriament i,
quant als 11 restants, s’ha
amortitzat el seu lloc de feina.
Les indemnitzacions per als que
no s’han prejubilat han oscil·lat
entre els 9.000 i els 69.000 euros
d’acord amb els anys d’antiguitat
que tenien la firma.

Garantir el futur. El prea-
cord a què van arribar el Comitè
d’empresa i la direcció d’Aisma-
libar el passat 27 de juliol,
després d’un mes de nego-
ciacions, va ser ratificat majori-
tàriament per la plantilla en
assemblea i assegura que es
mantindrà la producció a totes
les seccions de la fàbrica. També

s’ha arribat a l’acord d’adoptar
mesures que garanteixin el futur
de l’empresa, com ara incloure
jubilacions parcials obligatòries
a partir dels 60 anys amb l’objec-
tiu de rejovenir la plantilla, i fer
accions per millorar la compe-
titivitat i la productivitat. El
president del Comitè i secretari
de la secció de CCOO, Pedro
Fernández, opina que un ERE
no és mai un fet positiu, perquè
implica la destrucció de llocs de
treball, tot i que en el cas d’Ais-
malibar considera que el proce-
diment ha estat correcte. “Els
companys que han marxat ho
han fet en bones condicions.
La direcció no podia man-
tenir una plantilla tan àmplia
tenint en compte que la
producció ha baixat”, ha dit
el representant sindical.
La firma Aismalibar, dedicada
a l’electrònica de base i la fabrica-
ció de laminats, és una de les més
antigues del municipi, data del
1934 i durant dècades va tenir al
voltant d’un miler de treballadors.
En l’actualitat, fruit de l’ERE
presentat aquest estiu, l’empresa
supera poc més del centenar.

La negociació de l’ERE s’ha
fet en el marc d’un context
d’àmbit estatal i europeu
advers en el sector de l’elec-
trònica, fruit de la competència
que arriba des de la Xina i
Taiwan. Segons informació
facilitada pel sindicat CCOO i
el Comitè d’empresa d’Ais-
malibar, la direcció va pro-
posar inicialment el tanca-

ment de diverses seccions, el
comiat de més de 90 perso-
nes i una congelació salarial
de, com a mínim, dos anys.
Aquestes condicions no van
ser acceptades pels treballa-
dors en suposar la destrucció
d’ocupació i la pèrdua de po-
der adquisitiu, així com l’ab-
sència de garanties respecte
la viabilitat de la factoria. PA

Context advers.

El Gremi d’Hostaleria i Turisme
del Vallès Occidental, amb seu
a Montcada i Reixac, ha ampliat
la seva àrea d’influència tras-
passant el Vallès Occidental i
entrant a la comarca del Barce-
lonès. Aquest canvi, aprovat per
l’assemblea d’associats al mes de
juliol i per la Generalitat de
Catalunya, i ha afegit el nom de
“Barcelonès” al de l’entitat em-
presarial. Segons ha apuntat el
president del Gremi, Enric
Gené,  l’increment del nombre
d’inscrits li donarà més força a
l’hora de negociar amb els
proveïdors de les empreses
hostaleres. Els objectius de
l’organització, que actualment
aplega més de 1.100 empreses
hostaleres, són oferir els millors
serveis per als seus associats.

la redacció
la ferreria

 >> Enric Gené

PILAR ABIÁN

LA COMPETÈNCIA ASIÀTICA AUGURA UN
HORITZÓ COMPLICAT PER A L’ELECTRÒNICA

el context

 >> La seu de la companyia està al carrer Beat Oriol
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>> Ple de juliol

El Ple aprova el projecte definitiu
del Museu de la Casa de les Aigües

pilar abián
montcada

 >> La sala de pous d’extracció de l’aigua es vol recuperar amb finalitats pedagògiques

ARXIU

L’aprovació del projecte del
Museu de la Casa de les Aigües i
la convocatòria del concurs
públic per a la seva adjudicació
va ser un dels punts aprovats el
21 de juliol en l’últim Ple muni-
cipal abans de les vacances
d’estiu. La sessió va ser curta ja
que tots els punts es van aprovar
per unanimitat i no va haver-hi
debat ni tan sols quan ERC va
presentar una moció per
demanar l’exempció de
pagament de zones blaves per
als residents del sector on es
troben ubicades. La moció va
ser rebutjada per la resta de
grups –PSC, CiU, ICV-EUiA i
PPC– que van eludir debatre el
contingut.

Consens. El Ple constava de
9 punts que van ser aprovats per
unanimitat. En l’Àrea Territorial
es va decidir encomanar a la
Comissió Territorial d’Urbanis-
me de Barcelona que tramiti la
modificació puntual del Pla Ge-
neral Metropolità (PGM) al sec-
tor discontinu Redosa-Vallen-
çana. Es tracta d’un tràmit neces-
sari per poder fer el planejament
urbanístic de l’espai on el futur
es construirà el futur hospital
que donarà servei a Montcada,
Cerdanyola i Ripollet. Altres
qüestions urbanístiques van ser
avançar l’expedient de permuta
obligatori per poder construir
el futur Centre Cívic de Can Sant

Joan i donar el vistiplau al
projecte del Museu de la Casa
de les Aigües i al concurs per a
la seva adjudicació. “El
projecte inclou la instal·lació
d’un ascensor a la Casa del
maquinista i la recuperació
dels pous d’extracció d’aigua
amb un objectiu pedagògic”,
va explicar el president de l’Àrea
Territorial, el socialista Alfonso
Romo.
El complex constitueix una joia
de l’arquitectura modernista. Fa
un any i mig es va restaurar la
Casa del Maquista que ja acull
activitats de forma periòdica
tant per part de l’Ajuntament
com de l’AV la Ribera.

El poblat de
Les Maleses,

bé d’interès local

altres punts

En l’apartat de l’Àrea Social, el
Ple va aprovar la declaració de
l’emplaçament arqueològic
del jaciment ibèric de les
Maleses com a bé d’interès
local. Segons va informar l’al-
calde, César Arrizabalaga,
l’Ajuntament de Sant Fost de
Campcentelles ha atorgat una
subvenció de 7.000 euros per
al manteniment de l’espai que
es complementarà amb altres
ajuts econòmics del consistori
montcadenc i del Consorci de
la Serralada de Marina.

El complex incorpora un ascensor a la Casa del Maquinista i recupera els pous d’extracció d’aigua

Un altre punt que també va
prosperar va ser el de
sol·licitar a la Generalitat la
signatura d’un conveni per
crear 210 noves places d’es-
cola bressol al municipi.
Aquesta és la xifra que, segons
el departament d’Ensenya-
ment, necessita Montcada i
Reixac per adequar l’oferta a
la demanda. Les previsions
municipals són poder ampliar
places properament a les
instal·lacions dels CEIPs Mitja
Costa i Font Freda.

Noves places
d’escola bressol

En l’Àrea de Presidència, el Ple
va aprovar desafectar les
finques del carrer Masia vincu-
lades a la construcció del Cen-
tre Cívic de Can Sant Joan  i
batejar un carrer del polígon de
la Ferreria ubicat al costat del
carrer Progrés amb el nom de
Telemàtica.

Centre Cívic de
Can Sant Joan

En l’apartat de mocions, ERC
va presentar un escrit dema-
nant que es faci un carnet per
eximir del pagament als
residents dels carrers on hi ha
zones blaves d’aparcament.
Segons la portaveu republica-
na, Marta Aguilar, s’ha demos-
trat tècnicament que no hi ha
places per satisfer la demanda,
ja que d’un parc de 1.300 vehi-
cles només hi ha 300 pàrquings
privats. En cas de quedar
descartat el carnet de resident,
ERC proposava l’exempció de
pagament els dimecres, dia de

la moció
REBUTJADA UNA MOCIÓ D’ERC SOBRE

EXEMPCIONS DE LA TAXA DE ZONA BLAVA

mercat, ja que a partir de les 6h
ja no poden sortir vehicles dels
aparcaments que estan en els
carrers on hi ha parades.

El govern respon. La moció
va ser rebutjada per la resta de
grups que no van entrar en el
debat. L’alcalde, César Arriza-
balaga, va argumentar després
del Ple que la proposta no té
cap fonament, ja que la gestió
de les zones blaves es va adju-
dicar en concurs públic a una
empresa privada i ara no es pot
modificar el contracte. PA
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>> Diada Nacional de Catalunya

L’alcalde reclama més implicació per
dibuixar la Catalunya del segle XXI

sònia hernández
montcada

Prop de 200 persones es van
aplegar a la plaça de l’Església
per celebrar la Diada Nacional
de Catalunya. L’alcalde, César
Arrizabalaga (PSC), va demanar
la implicació dels ciutadans en el
procés de reforma de l’Estatut,
en considerar que ara es viu un
moment històric per a Catalunya
que afecta directament tota la
població: “No ens podem per-
metre el luxe de deixar passar
aquesta oportunitat històrica
que dibuixa la Catalunya del
segle XXI”, va afirmar.
Les reivindicacions polítiques
van estar a la mateixa alçada que
les manifestacions emotives, en
una jornada on va haver molt
espai per als sentiments. La so-
prano Sílvia Ribera i la pianista
Àngels Jornet van ser les encar-
regades del fons musical, amb
peces tan populars com L’emi-
grant, el Cant de la senyera, Rossinyol
o el Cant dels Segadors. En comen-
çar el seu parlament, l’alcalde va
recordar els esdeveniments re-
cents que han copsat tot el món,
com ara les víctimes del cicló
Katrina a Nova Orleans, els in-
cendis de l’estiu o les morts
produïdes per accidents de trànsit.

Autofinançament. A la
vessant política, l’edil també va
fer referència a un dels temes que
formen l’agenda política estatal,
el nou finançament autonòmic.
Arrizabalaga va demanar un
“finançament just i solidari”,

en què “els catalans rebem
més diners per ser més com-
petitius i per millorar les in-
fraestructures, la sanitat i
l’educació”, així com la creació
d’una agència tributària pròpia
per aconseguir una gestió òpti-
ma dels diners recaptats a Cata-

lunya. Al seu discurs, Arrizabalaga
va apel·lar també als polítics de la
Generalitat perquè abandonin els
partidismes i aprovin un docu-
ment que reculli les necessitats ca-
talanes sobre finançament, llengua
i administració local.
D’altra banda, CiU va organit-

FOTOS: SÒNIA HERNÁNDEZ

Mossèn Josep M. Juan To-
rres va ser l’encarregat de re-
presentar els veïns en la cele-
bració i va protagonitzar un
dels moments més emotius
de l’acte. El seu va ser un
discurs de marcat caràcter
reivindicatiu, on demanava als
catalans un comportament
coherent amb la voluntat de
llibertat que, segons ell, ha
caracteritzat sempre el poble
català: “La llibertat que no
res ni ningú ens podrà ro-
bar és la llibertat individual
i interior que ens fa cata-
lans per damunt i al marge
de qualsevol circums-
tància”, va afirmar. Després
dels parlaments va ser el torn
de l’ofrena floral de les entitats
del municipi, als peus de
l’escultura La força de la terra
de l’artista montcadenc Luis
Barbosa. Durant la celebració
també es va aixecar, per segon
any consecutiu, una senyera
que va onejar des d’un pal de
sis metres. Paral·lelament, la
secció juvenil d’ERC va ins-
tal·lar una parada demanant
independència i socialisme,
amb material promocional de
les diferents campanyes que duu
a terme. SH

Una jornada
d’emoció i

reivindicació

Arrizabalaga va centrar el discurs institucional en la necessitat d’avançar amb un nou Estatut

zar per 24 any consecutiu la pu-
jada al turó de Mòia en què va
participar una cinquantena de
militants. L’acte patriòtic va con-
sistir en un discurs a càrrec del
portaveu del grup municipal,
Joan Maresma, i en hissada de
la senyera.

 >> L’alcalde i els portaveus del grups municipals davant l’ofrena i l’escultura La força de la Terra

 >> César Arrizabalaga >> La soprano Sílvia Ribera i la pianista Àngels Jornet van posar la música

 >> Josep M. Juan-Torres
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La Deixalleria denuncia conductes
incíviques d’alguns dels usuaris

laura grau
montcada

 >> Aspecte de l’entrada a la instal·lació un dilluns al matí

DEIXALLERIA

VALLÈS NET

Renovació d’un
tram d’asfaltat

de la C-17

L’Associació Social Andrò-
mines, responsable de la gestió
de la Deixalleria Municipal, ha
denunciat públicament la con-
ducta incívica d’alguns veïns que
abandonen els residus a la por-
ta de la instal·lació. Els treballa-
dors del servei demanen la col-
laboració ciutadana per eradi-
car aquestes pràctiques i recor-
den que els infractors poden ser
penalitzats amb sancions eco-
nòmiques per part de l’admi-
nistració.
Cada dilluns, quan s’incorporen
a la seva feina després del cap
de setmana, els operaris d’An-
dròmines han de passar entre un
munt de runa i brossa per po-
der accedir al seu lloc de feina,
(tal com es pot observar a la
fotografia). Aquesta és una imat-
ge molt negativa de la Dei-
xalleria Municipal que, precisa-
ment, es dedica a separar, trac-
tar i reciclar els residus que por-
ten els ciutadans.

Possibles sancions. Els
responsables de la instal·lació
han denunciat públicament la
falta de civisme d’algunes per-
sones que abandonen la brossa
de forma reiterada a la porta
com si es tractés d’un abocador.

nin residus al carrer. El consis-
tori també té previst d’instal·-
lar un cartell gran a la porta in-
sistint en els horaris de la
Deixalleria i informant els usu-
aris de les multes que preveu la
llei. L’horari de la planta és de
dimarts a dissabte de 9 a 13.30h
i de 16 a 19h, amb excepció
dels dimecres al matí.

Davant la conducta incívica de
determinats ciutadans, la
Deixalleria ha parlat amb
l’Ajuntament sobre la possibili-
tat d’instal·lar càmares a la porta
d’entrada per tal d’identificar els
infractors i denunciar-los. Les
ordenances fiscals de la via pú-
blica preveuen multes impor-
tants per als veïns que abando-

Montcada i Reixac no patirà
restriccions del subministrament
d’aigua domèstic almenys fins al
novembre encara que entri en
vigor el decret d’emergència que
està a punt d’aprovar el govern de
la Generalitat. Així ho ha confirmat
la companyia Aigües de Barcelona
(Agbar), que presta el servei a tots
els municipis de l’Àrea Metro-
politana. Segons dades d’Agbar,
el consum d’aigua a Montcada  per
habitant i dia està dintre de la
mitjana de la resta de municipis
metropolitans que se situa en els
232 litres. Quan els embassaments
baixin del 20% de la seva capacitat,
el consum es limitarà a 230 litres.
Segons el regidor de Relacions
amb Entitats de Serveis públics,
Ramón Sánchez (ICV-EUiA), “els
dos litres de diferència es poden
assumir perfectament amb un
consum més moderat”.
El problema serà quan els embas-
saments baixin del 15% i el
subministrament se situï en 210
litres per persona i dia. Agbar ha

Montcada se salva dels talls d’aigua,
almenys fins al mes de novembre

laura grau
montcada

anunciat que en aquest segon
nivell d’emergència una de les
mesures que s’adoptarien seria
reduir la pressió de l’aigua en
horari nocturn.

Estalvi. Agbar instarà els usuaris
a no malgastar l’aigua amb consells
a les factures i l’Ajuntament no

descarta engegar una campanya
informativa per reforçar aquests
missatges entre els montcadencs.
Tot i així els consumidors de l’àrea
metropolitana són els que menys
aigua gasten: 232 litres per habi-
tant i dia –càlcul que inclou tant
persones com indústries, agricul-
tura i establiments–, quan la mitja-

Sovint apareixen residus abandonats a la porta de la instal·lació

na de Catalunya és de 285 litres.
Amb motiu del decret sobre la
sequera del passat 17 de maig, el
consistori local ja va emprendre
mesures d’estalvi com la restricció
de l’aigua destinada al rec de
parcs i jardins. Durant aquest any
també s’ha promogut entre la
ciutadania l’ús d’un aparell que,
col·locat a les aixetes de casa,
permet reduir el consum d’aigua.
Paral·lelament, l’Ajuntament i
Agbar estudien des de fa mesos
la utilització dels pous i aqüífers
de Montcada com a via alterna-
tiva per obtenir aigua.
Agbar es nodreix en poc més d’un
70% de l’aigua del Llobregat i,
en menys mesura, del Ter. Però
a més disposa de reserves prò-
pies –pous i aqüífers del Llobre-
gat– que cobreixen el 30%
restant. Des de principi de mes
ha entrat en funcionament una
planta que tracta aigua de
l’aqüífer del Besòs pel sistema
d’osmosi inversa i que aportarà
a la xarxa entre 2 i 2,5 hectò-
metres cúbics addicionals a
l’any com a mesura preventiva.

Les pluges no milloren gaire l’estat dels embassaments però donen una certa treva

 >> Cal tenir cura amb l’ús de l’aigua domèstica

Un any després de l’entrada en
funcionament a ple rendiment
de l’Ecoparc 2 de Can Caban-
yes, a Montcada i Reixac la Pla-
taforma Vallès Net, contrària a
la planta de tractament de
residus, ha denunciat possibles
anomalies als digestors fruit
d’unes imatges obtingudes en
què es veu que una part del
recobriment dels mateixos ha
estat retirada. El col·lectiu
ecologista considera que això és
signe de problemes de funcio-
nament de la instal·lació i ha
reclamat públicament que es faci
un informe a càrrec de tècnics
independents que expliqui si hi
ha deficiències o no. Arran la
denúncia de Vallès Net, l’Entitat
Metropolitana del Medi Am-

Vallès Net alerta sobre
anomalies a l’Ecoparc 2

bient, propietària de la planta,
ha desmentit en un comunicat
que hi hagi cap problema en el
funcionament de l’Ecoparc i ha
explicat que el que s’ha fet ha
estat un “anàlisi preventiu de
l’estructura dels tres diges-
tors constatant que no pre-
senten cap problema”.

Seguiment i control. El
comunicat afegeix que es conti-
nuarà fent un seguiment de l’es-
tructura i es prendran mesures
si s’escau. La Plataforma Vallès
Net ha aprofitat el cas per po-
sar en dubte el bon funciona-
ment de l’Ecoparc 2 per criti-
car la Comissió de seguiment de
la planta integrada per repre-
sentants polítics, tècnics i veïnals,
a la qual han qualificat d’“ino-
perant”.

pilar abián
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 L’EMMA assegura que la planta funciona bé

 >> El col·lectiu alerta que els digestors podrien presentar problemes

La Direcció General de Carre-
teres de la Generalitat va apro-
fitar les vacances d’estiu per re-
novar el paviment de la C-17 al
seu pas per Montcada, un dels
vials amb més circulació diària
de tot Catalunya. En concret, els
treballs –a càrrec de l’empresa
Riazu SA– es van fer entre el
tram comprès entre el riu Ripoll
i el sector de La Rasa, a Mas
Rampinyo. Les obres es van dur
a terme del 8 al 19 d’agost, co-
incidint amb el període que hi
havia més veïns de vacances i
l’actuació va poder causar menys
molèsties. Malgrat això, la pre-
sidenta de l’Àrea Interna, la so-
cialista Carme Porro, ha dema-
nat disculpes pels problemes que
va originar.

sílvia alquézar
redacció

 >> Tram asfaltat de la C-17

SÍLVIA ALQUÉZAR



13setembre 2005notícies

La implementació de zones bla-
ves a Montcada i Reixac ha que-
dat completada amb la ins-
tal·lació de les 15 places que falta-
ven a l’avinguda de la Ribera i
que no s’han pogut habilitar fins
al mes d’agost a causa de les
obres de reforma d’aquesta via.
Les darreres zones blaves que
s’han instal·lat al passeig Jaume I
no són de nova creació sinó que
responen al trasllat de les places
que s’han hagut d’anul·lar en
aquesta mateixa via i al carrer
Guadiana amb motiu de la
instal·lació de noves bateries de
contenidors soterrats. La presi-
denta de l’Àrea Interna de
l’Ajuntament, la socialista Carme
Porro, ha fet aquest aclariment
arran els rumors sobre la su-
posada creació de més zones
blaves al municipi.

Places ja previstes. Porro
ha recordat que aquestes places
ja estaven incloses en les 108
aprovades al setembre de l’any
passat. En el cas del passeig
Jaume I, les que s’han habilitat
recentment són les que s’han

projectades inicialment però no
s’havien pogut instal·lar a cau-
sa de les obres de reforma i
asfaltat d’aquesta via. Porro creu
que seran operatives a mitjan
setembre. Actualment Mont-
cada compta amb 180 places
d’aparcament de zona blava
ubicades al centre del nucli urbà.

L’avinguda de la Ribera completa
les zones blaves al municipi

laura grau
montcada

hagut d’eliminar d’aquest carrer
i del carrer Guadiana, a causa
de la col·locació dels con-
tenidors soterrats de brossa. Les
15 places que durant el mes
d’agost es van habilitar a l’avin-
guda de la Ribera, entre el
carrer Vilanova i l’entrada del
carrer Bonavista, també estaven

>>Segona fase d’actuació

 >> Operaris construeixen un pas elevat al carrer Camèlies de Can Cuiàs

MARIO AZAÑEDO

PILAR ABIÁN

>> Les obres han fet posposar l’estacionament rotatori a l’avinguda de la Ribera

La Regidoria de Serveis Muni-
cipals ha posat en marxa la
segona fase del projecte de
construcció de passos elevats al
municipi. Aquests dies han
començat les obres de les tres
plataformes del carrer Camèlies
de Can Cuiàs, que se situaran a
l’entrada i sortida del carrer i a la
circumval.lació abans d’arribar a
la parada de l’autobús. La segona
fase inclou la construcció d’onze
nous passos elevats, amb un
pressupost total de 58.000 euros.
A més de Can Cuiàs, també hi ha
previst fer quatre passos a la ram-
bla dels Països Catalans, un al
passeig Jaume Primer davant de
l’ambulatori, i tres més als carrers

Priorat de Terra Nostra, mossèn
Verdaguer de Montcada Cen-
tre i a la Carretera Vella. Durant
aquest estiu, s’han acabat els dos
passos a l’avinguda de la Ribera
i al carrer Montiu a l’alçada de
l’escola Turó. El regidor de Serveis
Municipals, el socialista Juan
García, ha confirmat que “d’aquí
a principi d’octubre estarà
enllestida la segona fase”.

Polígons. D’altra banda,
també aquest estiu, la Junta de
Compensació del polígon de la
Ferreria ha construït diversos
passos elevats a la zona indus-
trial com a l’avinguda de la Fer-
reria i el carrer Vapor. L’Ajunta-
ment ha subvencionat part dels
treballs.

Comencen els treballs per
construir 11 passos elevats
sílvia alquézar
montcada

Les noves places del passeig Jaume I convaliden les anu·lades pels contenidors
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Adéu a la incineradora

Durant aquest mes de setembre
la incineradora de residus sòlids
urbans ja ha passat a formar part
de la història. Si bé la instal·lació
va tancar definitivament les seves
portes fa un any, després de més
d’una dècada de reivindicacions
municipals i ciutadanes, el des-
mantellament de la planta no
s’havia fet efectiu fins ara. La xe-
meneia va ser el primer a desa-
parèixer del paisatge urbà el
passat mes de novembre. La res-
ta de l’estructura es va mantenir
en peu mentre l’Entitat Metro-
politana del Medi Ambient
(EMMA) i l’empresa gestora del

pilar abián
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forn, Tersa, estudiaven la venda
de la instal·lació per parts: siste-
ma d’incineració i producció de
vapor, sistema de producció
d’energia elèctrica i sistema de
depuració de gasos, una opera-
ció que finalment es va descartar
en no fructificar cap oferta de
compra. Al mes de juliol es van
començar a treure els dipòsits i
els conductes de gasos de rentat
i ara gairebé no queden restes
d’una incineradora que durant
prop de 30 anys va cremar
50.000 tones de residus l’any. Les
deixalles que abans es tractaven
en aquestes instal·lacions ja fa
mesos que tenen com a destí
l’Ecoparc 2 de Can Cabanyes.

Al solar que ocupava a la Ferreria ara ja
només hi queden runes i màquines treballant

 >>Les màquines van començar a treballar al mes de juliol i ara només queden runes del que era la instal·lació

PILAR ABIÁN

cronologia del desmantellament

 >>Fins al 30 de setembre del 2004 la planta va funcionar  >>Al mes novembre la xemeneia va ser seccionada  >>El passat mes de juliol es va iniciar el desmantellament total

FOTOS: ARXIU MONTCADA COMUNICACIÓ
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TEMPORAL

La ciutat viu
el pas d’un

tornado

 >>Un treballador de Nissan al Pla d’en Coll va captar el tornado al seu pas per la factoria

les imatgesUN AGOST I UN SETEMBRE TEMPESTUOSOS

LUIS PÉREZ

pilar abian
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La inestabilitat meteorològica va
marcar l’inici del mes de setembre.
Pluges intenses i fins i tot el pas
d’un tornado que a Montcada i
Reixac no va provocar danys
però que sí va afectar la veïna
localitat de Mollet, van mantenir
en alerta la ciutat. La Policia Lo-
cal, la Brigada Municipal, el cos
de bombers i les empreses que
treballen per a l’Ajuntament en la
neteja viària i el manteniment del
clavegueram van duplicar esfor-
ços per atendre les demandes
ciutadanes tant d’empreses com
de particulars que van sofrir
directament les conseqüències dels
aiguats i per restablir la normalitat
als carrers que van quedar negats
i enfangats.

Fenomen inusual. Si bé les
pluges són habituals al mes de
setembre, no ho és tant viure el
pas d’un tornado. Aquesta borras-
ca petita en extensió horitzontal,
però molt intensa, en la qual l’aire
gira en espiral a velocitats
extraordinàriament altes es va po-
der veure el 8 de setembre a
Montcada i Reixac. El fenòmen
no va causar danys al municipi
però des de punts com l’àrea de
servei de l’autopista C-33 o el
polígon del Pla d’en Coll, diver-
sos testimonis van poder veure
com un estrany núvol negre
esdevenia un tornado que va fer
estralls al nucli urbà de Mollet
provocant danys valorats entre
600.000 i un milió d’euros, segons
la primera aproximació feta pel
Consorci de Compensació d’As-

El fenomen, que es va iniciar al final del polígon
del Pla d’en Coll, va causar destrosses a Mollet

segurances. El temporal va afec-
tar sobretot teulades i façanes de
cases i naus industrials, a més d’un
centre cívic municipal, i entre 70 i
90 vehicles. Un operari de l’Àrea
de servei de l’autopista, Albert
Guarch, explicava el que treba-
lladors i usuaris van veure, cap a
les 9.30h com el tornado anava
en direcció a Mollet: “Va durar
uns cinc minuts i es veia com
aixecava tot allò que trobava
al seu pas”.

Inundacions. L’espectacular
fenOmen, més habitual al Pacífic
que no pas al Mediterrani, va tenir
lloc després d’una nit d’intenses
pluges. Carrers, polígons, alguns
comerços i aparcaments així com
dependències municipals van
sofrir directament els aiguats. Una
de les situació més greus es va
registrar al camí de la Font Freda.
L’obstrucció dels imbornals va
provocar la formació d’una gran
bassa que es va estendre fins als
carrers Barcelona, Alacant, Caste-
lló i Mallorca. Segons el regidor
de Serveis Municipals, Juan Gar-
cía (PSC), els esforços municipals
no van poder impedir que tres
vehicles quedessin atrapats, tot i que
els ocupants no van sofrir danys.
Al Pla d’en Coll també es van
inundar la sala de màquines del
pavelló Miquel Poblet, el camí de
la Font Freda a l’alçada de la
fàbrica Alsina i algunes empre-
ses com ara Polinters, indústria
dedicada a la transformació de
plàstics, i una de les més anti-
gues del polígon, de principi de
la dècada dels 70, la firma va
tenir pèrdues per valor de 60.000

euros, segons el seu gerent de
l’empresa, Ricard Ramos.
L’aigua va entrar a alguns esta-
bliments comercials de la rambla
dels Països Catalans i a pàrquings
dels carrers Lleida i Montiu. Tot
els passos soterrats de la ciutat van
quedar tallats perquè els imbornals
no van poder absorbir la gran
quantitat de litres que va caure.
La riera de Mas Duran, a Mas
Rampinyo, també es va desbor-
dar i va originar inundacions al
polígon Foinvasa. A més, una
avaria a la centraleta va deixar in-
comunicat el Consistori via telè-
fon durant més de 12 hores i el
trencament d’una canonada va
deixar sense aigua part de Can
Sant Joan.

 >>Treballadors de la Brigada Municipal i d’empreses externes van treballar durant tot el dia en la neteja de carrers

Les pluges d’agost i setembre
van omplir d’aigua rieres i rius.
A la dreta, una imatge de la con-
fluència del Ripoll i el Besós a
principi d’agost; a sota el cabdal
baixant ple. A dalt, l’interior de
l’empresa Polinter del Pla d’en
Coll que va quedar inundada a
principi de setembre. LR

les imatges

MARIO AZAÑEDO

MARIO AZAÑEDO

POLINTER

PILAR ABIÁN
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>> Setmana de la Mobilitat

Aparadorisme per a comerciants

PILAR ABIÁN

Una quinzena de comerciants de Montcada va participar aquest
passat estiu en el curs d’aparadorisme organitzat per l’Ajunta-
ment i les d’associacions de comerciants de Montcada Centre
Comerç i Can Sant Joan, amb el suport del sindicat UGT.
Durant les 40 hores de classe els alumnes –a la fotografia amb
la regidora de Comerç, Antònia Bofill (CiU)– van aprendre
tècniques per millorar l’aspecte dels aparadors comercials. LR

A partir de l’1 d’octubre, els
animals abandonats a Montcada
i Reixac es derivaran al Centre
d’Atenció d’animals domèstics
de companyia de Terrassa fruit
del conveni signat entre l’Ajun-
tament, a través de la Regidoria
de Salut Pública, amb el con-
sistori de Terrassa i el Consell
Comarcal del Vallès Occidental.
L’acord fixa que els animals
custodiats al centre de Terrassa,
recollits a instància de la cor-
poració municipal, faran una
estada de vint dies com marca
la normativa vigent i, passat
aquest termini, el consistori hau-
rà de finançar l’estada de l’ani-

Els gossos abandonats a
Montcada aniran a Terrassa

mal. El manteniment del servei
augmentarà en un 40%, segons
ha apuntat la regidora de Salut
Pública, Eva Gonzalo (PSC).
“Fer protecció és car i ho pa-
guem entre tots”, ha dit l’edil,
qui ha insistit en l’actitud respon-
sable que han de tenir les perso-
nes que decideixen adquirir un
animal de companyia.

Evitar el sacrifici. El con-
veni signat possibilita l’aplicació
estricta de la llei de protecció
d’animals que estableix que és
competència dels ens locals
recollir i controlar els animals de
companyia abandonats.
Segons el departament de Salut
Pública, enviar un gos a un cen-

tre d’acollida implica un cost de
240 euros per exemplar per vint
dies d’estada. La situació s’agreu-
jarà a partir de l’any 2006, quan
no es podrà sacrificar cap ani-
mal i, per tant, els gossos podran
passar més temps als centres
abans ningú no els adopti o
morin per causes naturals. El
conveni també fixa l’establiment
de colònies controlades de gats
en zones urbanes a Montcada i
Reixac.
El centre d’acollida de Terrassa
forma part del Programa d’Aten-
ció Local als Animals Domèstics
de Companyia (PALADC) de
la Diputació de Barcelona, una
xarxa en què estan integrats di-
versos ajuntaments.

pilar abian
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El Departament de Medi Am-
bient ha detectat la presència del
mosquit tigre a Montcada i Rei-
xac, concretament a Can Sant
Joan i Font Pudenta.  Abans de
l’estiu, la Generalitat va engegar
un seguit d’actuacions per pre-
venir i detectar la possible apa-
rició del mosquit tigre al voltant
de Sant Cugat, municipi on va
ser localitzat per primera vegada
a Catalunya l’agost de 2004. A
Montcada es van ubicar cinc pa-
ranys a diferents punts per com-
provar si s’havia propagat fins
aquí. Els paranys no van donar
resultat però sí la col·laboració
ciutadana que va permetre iden-
tificar alguns exemplars. El fet
que no s’hagin trobat ous de
mosquits als paranys fa pensar
els especialistes que no hi ha una
colonització massiva però cal
actuar amb rapidesa per evitar-

Medi Ambient detecta el
mosquit tigre a Montcada

El consistori engegarà una campanya informativa als centres educatius

El departament de Medi Am-
bient, amb la col·laboració del
d’Educació, organitza del 22 al
29 de setembre la Setmana de
la Mobilitat Sostenible i Segura,
durant la qual l’Equip Verd farà
dues activitats adreçades a les es-
coles del municipi. La primera,
anomenada Aquí no, tindrà lloc
el 23 de setembre i comptarà
amb la participació dels alumnes
de 4t del CEIP El Viver (Can
Sant Joan). Aquesta activitat ja es
va fer l’any passat i consisteix en
què els alumnes posin uns avisos
als cotxes que no tenen un com-
portament cívic estant mal apar-
cats o han comès alguna mena
d’infracció. Membres de l’Equip
Verd acompanyaran els alumnes
per ajudar-los a detectar-les. Els
vehicles seran simbòlicament
multats pels escolars.
La segona activitat Al carrer tots
hi pintem, es farà el dilluns 26 de
setembre al carrer Major, de 10

a 12h, i serà oberta a tots els es-
colars de 4t del municipi. Els
alumnes pintaran un mural amb
qüestions referents a la mobilitat
sostenible i segura que després
es penjaran a cada centre. En la
Setmana de la Mobilitat Sosteni-
ble l’Equip Verd aprofitarà per
conscienciar la ciutadania sobre
la necessitat de caminar o anar
en bicicleta per fer desplaça-
ments de curta distància, ja que
no es contamina i, alhora, es fa
esport. La utilització del trans-
port públic és una altra de les re-
comanacions per estalviar temps
i diners.

ne la proliferació. Segons el tèc-
nic de Medi Ambient, Roger
Bartra, la col·laboració ciuta-
dana és vital per evitar-ne l’ex-
pansió: “Tothom que tingui
jardins o terrasses ha de vi-
gilar que no es formin peti-
tes acumulacions d’aigua i, si
no ho pot evitar, buidar els
recipients almenys un cop per
setmana”. El consistori enviarà
cartes a les escoles bressol i als

centres de primària alertant de
la presència del mosquit tigre i
amb les recomanacions bàsiques
per evitar-ne la proliferació. Tèc-
nics municipals assessoraran els
centres educatius sobre els dub-
tes que tinguin i, en alguns ca-
sos, retirarà el material que pugui
afavorir-ne la cria com  per
exemple els pneumàtics que es
fan servir com a jocs infantils ja
que l’aigua que s’hi acumula quan
plou és un lloc ideal per als ous.

Inspeccions. El consistori
també notificarà als centres mèdics
l’existència del mosquit i durà a
terme inspeccions a possibles
focus de cria com tallers de des-
ballestament, tallers mecànics i cen-
tres de jardineria. La proximitat
de la tardor no fa pensar en una
colonització massiva del mosquit
tigre però en cas contrari s’inten-
sificarà la campanya informativa
i les accions preventives.

Els escolars ‘multaran’
conductors incívics

pilar abian
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La mesura es començarà a aplicar al municipi partir de l’1 d’octubre

 >> Imatge d’un exemplar

ARXIU

 >> Multes simbòliques al infractors

ARXIU/MIREIA SABARTÉS
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La unió d’associacions de co-
merciants Montcada Centre
Comerç (MCC) ja ho té tot a
punt per celebrar la quarta edi-
ció de la Fira de Liquidacions
que tindrà lloc el 18 de setembre
al carrer Major amb horari de
10 a 15h. En el moment de tan-
car aquesta edició, la Fira comp-
ta amb un total de 17 comerços
inscrits però l’organització as-
segura que aquesta xifra pot
ampliar-se amb les inscripcions
de darrera hora.
Un any més la Fira pretén do-
nar sortida als productes que no
s’han venut durant el període de
rebaixes i liquidar l’estoc dels
establiments que hi participen.
L’esdeveniment també pretén
propiciar un entorn favorable
per al consumidor i animar
l’ambient del carrer. Els comer-
ços participants, instal·lats en
carpes, oferiran els seus produc-
tes a preus molt econòmics i re-
partiran vals per a refrescos en-
tre els vianants que podran gau-
dir d’inflables per als més petits i
exhibicions de ball a càrrec de
les escoles de dansa del municipi.

El comerç treu a la venda
els estocs de les rebaixes

Bona acollida. Enguany la
Fira de Liquidacions torna al
carrer Major, escenari de la pri-
mera edició. Cada any l’esde-
veniment canvia d’ubicació amb
l’objectiu de cobrir els eixos
comercials de l’MCC que agru-
pa més d’un centenar d’establi-
ments del carrer Major i Centre
Llevant. La dinamitzadora co-
mercial, Eva Martínez, ha co-
mentat que “la Fira és la cita
anual que més positivament

valoren els comerciants tant
pels beneficis com per la
participació ciutadana”.
Els socis de l’MCC que vulguin
participar-hi hauran de pagar 35
euros; per als que no siguin socis,
la quota puja a 90 euros i per a
les entitats sense ànim de lucre,
55. A cada participant se li faci-
lita la carpa, una taula, una ca-
dira, tela per cobrir la taula i un
cartell amb el nom de l’esta-
bliment.

Montcada Centre Comerç
(MCC) ha iniciat una nova cam-
panya de promoció dels 115
establiments associats, que es
troben ubicats en l’àmbit del
carrer Major i Montcada Cen-
tre Llevant. L’objectiu és fidelit-
zar els clients i fer-los circular
per les diferents botigues. La
campanya consisteix a repartir
butlletes de rasca-rasca entre els
usuaris cada cop que facin una
compra, de les quals moltes
contenen premi. La campanya
es dividirà en dues fases: la pri-
mera, fins a final d’any, distri-
buirà prop de 200.000 butlletes,
amb prop de 20.000 premis
molt diversos com un fuet, un

L’MCC repartirà 20.000
premis fins a final d’any

esmorzar, un revelat fotogràfic,
vals per a fotocòpies, descomp-
tes en roba o punts que s’acumu-
len per tenir opció a un premi
més important.

Regals per a tothom. Les
butlletes no premiades també
tindran un obsequi, ja que a
cadascuna hi ha dibuixada una
samarreta dividida en tres parts,
una de les quals apareix pinta-
da. Completant les tres parts, el
portador de les butlletes podrà
dirigir-se a les oficines de Mont-
cada Centre Comerç on l’obse-
quiaran amb una samarreta de
l’entitat. La segona part de la
campanya es desenvoluparà al
2006, amb 400.000 butlletes
més.

laura grau
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 >> Imatge del cartell que il·lustra la nova campanya comercial

 >> La darrera edició es va celebrar al carrer Guadiana

ARXIU/ SÒNIA HERNÁNDEZ

>>IV Fira de Liquidacions
MCC
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La comunitat religiosa entronitza
la nova Mare de Déu del Turó

L’església de Santa Engràcia acull
des del passat 8 de setembre una
nova talla de la Mare de Déu
del Turó que ha realitzat l’artista
montcadenc i Mestre Artesà
Luis Barbosa. L’acte d’entronit-
zació i benedicció de la nova
imatge es va fer coincidir amb
el Dia de les Verges trobades i
va comptar amb nombrosos
feligresos i una àmplia represen-
tació de l’Ajuntament. L’escul-
tura s’ha ubicat a la capella late-
ral del temple, al costat del bust

de Joan XXIII. Té un metre i
mig d’alçada, és feta de fusta de
noguera i recull la posició i la
forma que tenia la verge originà-
ria, que va ser cremada per les
tropes franceses al segle XVIII
a l’ermita del Turó.

Estil personal. Barbosa ha fet
alguns aportacions pròpies com
la inclusió de l’escut de Montcada
al medalló de la verge i
l’alliberament de l’ocell que tenia
el nen Jesús entre les mans. El
mossèn de la parròquia de Santa
Engràcia, Jaume Cases, va con-

duir la missa i l’exrector, el mossèn
Josep M. Juan-Torres, va ser
l’encarregat de descobrir la nova
imatge, que ha aixecat opinions
per a tots els gustos. Cases va
reconèixer que per alguns pot re-
sultar una imatge massa tren-
cadora amb el classicisme propi
de les figures religioses, però va
subratllar la seva gran bellesa i la
sensibilitat de l’artista. Alhora va
elogiar el gest altruista del ciutadà
que ha sufragat la talla anònima-
ment. L’acte va cloure amb una
ofrena floral i l’adoració de la
nova Mare de Déu.

laura grau
montcada

 >> Els mossens durant l’entronització de la talla. A la dreta, Luis Barbosa

La secció local de l’Associació
Catalana d’Amics del Poble
Sahrauí (Acaps-Montcada) ha
valorat positivament la darrera
edició de les colònies solidàries.
Els 7 nens i nenes sahrauís que
van estar-se amb famílies del
municipi durant l’estiu van tor-
nar als campaments de refugiats
de Tinduf, al desert algerià, el
passat 28 d’agost. Segons el
president de l’entitat, Xavier
Jané, “han estat unes colònies
molt tranquil·les perquè la
majoria dels nens eren re-
petidors i les famílies també”.
En aquesta ocasió només hi
havia una família que s’estrenava
en l’experiència i, segons Jané,
“ha quedat contenta”. El pro-
blema, segons Jané, és que de
cara a la pròxima temporada
costarà trobar famílies perquè

L’ACAPS fa balanç positiu
de les colònies sahrauís

algunes de les repetidores ja han
expressat el desig de “descan-
sar”. De totes formes la prò-
xima edició de les colònies està
molt lligada a la possible reso-
lució del conflicte del Sàhara
Occidental que en els últims
mesos s’ha desbloquejat. L’or-
ganització confia que el Front
Polisario, partit que governa a
l’exili, aprofiti la cojuntura per
moure fitxa i trobar una sortida
digna per a la població que ja
porta més de 30 anys suportant
unes condicions de vida molt
dures.

Caravana. La caravana d’ajut
humanitari que es fa cada any
per portar aliments i productes
d’higiene als campaments de
refugiats s’organitzarà abans
d’acabar l’any. La recollida de
productes començarà previsi-
blement al novembre.

 >> Els nens i nenes sahrauís en la festa de comiat

ÀREA SOCIAL

SÍLVIA ALQUÉZARlaura grau
montcada

Al novembre es farà la campanya d’ajut humanitari

>> Obra de Luis Barbosa
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L’Ajuntament destinarà ajut
econòmic a la Paz Centro

Les havaneres apleguen un
miler de persones a Águilas

L’Ajuntament i la Diputació de
Barcelona han arribat a un acord
mitjançant el qual l’organisme
supramunicipal ha atorgat
47.352 euros al projecte Pro-
moció de l’economia i la pro-
ducció artesanal a Paz Centro
(Nicaragua), municipi ager-
manat amb Montcada i Reixac.
El consistori també aportarà
7.335 euros més per a aquest
mateix projecte que pretén ha-
bilitar un espai en el qual es
fabriquin i es posin a la venda
tots els productes artesanals
típics de la localitat. El president
de l’Àrea Social, Carles Guija-
rro (PSC), ha explicat que “el
nostre objectiu és oferir un
recurs a les famílies per tal
que coneguin una feina i
puguin guanyar-se la vida”.

en 2 minuts...

�Lliçons de primers auxilis

�Activitats dels Amics de Montcada

SÒNIA HERNÁNDEZ

L’associació Amics de Montcada organitza els dies 1 i 2 d’octubre,
a les 16.30h, una melé de petanca al camp del Club de Petanca
Can Sant Joan. Aquesta és una de les
noves activitats programades pel
col·lectiu després del parèntesi estiuenc.
Abans de les vacances, l’entitat va ob-
sequiar Rafa de la Paz y Chari Cano –
a la fotografia– amb un viatge de cap
de setmana en guanyar el sorteig
organitzat per l’associació en el marc de la Fira d’Artesania de
Can Sant Joan. PA

Aportació municipal de 1.700 euros per a les víctimes del tsunami

Àsia. L’Ajuntament va aportar
al juliol 1.700 euros a projectes
d’emergència per reconstruir
habitatges a  zones que van patir
les conseqüències del tsunami.
Les donacions corresponen a la
recaptació de la jornada solidària
que van organitzar a l’abril el de-

L’agermanament entre Mont-
cada i Águilas va tornar a viure
moments emotius el passat mes
d’agost –els dies 20 i 21– amb
la visita per tercer any consecutiu
d’una delegació montcadenca a
la ciutat murciana. La delegació,
encapçalada per l’alcalde César
Arrizabalaga (PSC), i amb una
àmplia representació del Centro
Aguileño de Montcada, va ser
rebuda per l’alcalde d’Águilas,
Juan Ramírez, i diversos regidors
del consistori. L’acte més
multitudinari, amb més de mil
persones, va ser la festa que es
va fer a la plaça d’Antonio Cor-
tijos que va incloure l’intercanvi
d’obsequis entre les dues co-
mitives municipals, la degustació

de rom cremat –elaborat per
socis montcadencs del Centro
Aguileño de Montcada– i
l’actuació del grup d’havaneres
Port Vell.
A més, aquest any l’aguileny

Domingo Sánchez Quiñonero,
que viu i treballa a Montcada des
de fa molts anys, va ser nomenat
soci d’honor de l’entitat en re-
coneixement a la seva tasca dins
del col·lectiu.

laura grau
redacció

 >> Autoritats i membres de l’entitat en l’entrega dels records

PREMSA AJUNTAMENT

>> Trobada anual de l’agermanament

L’horari de l’Oficina d’Atenció a la Dona, amb seu a la Casa
de la Vila, ha experimentat canvis respecte la temporada ante-
rior. L’Oficina atendrà al públic sense cita prèvia els dilluns de
10 a 14h i de 15 a 18h, els dimecres i els divendres de 10 a 15h
i els dijous de 15 a 20h. El servei d’assessorament jurídic, que
abans només es feia el segon i quart dimarts de cada més,
funcionarà tots els dimarts de 16 a 18 h amb cita prèvia. Aquesta
ampliació de dies ha estat necessària a causa de l’increment de
la demanda registrada des del passat mes de juny. L’atenció
psicoemocional es farà el primer i el tercer dimecres de cada
mes de 16 a 20h.

�L’Oficina de la Dona amplia l’horari

Voluntaris de Creu Roja van donar algunes nocions de primers
auxilis als montcadencs
el 10 de setembre al
matí, al carrer Major.
L’activitat s’emmarcava
dintre dels actes de ce-
lebració del Dia Inter-
nacional dels Primers
Auxilis. Grups de ciuta-
dans es van acostar per aprendre a reaccionar en els moments
immediats després d’un accident, amb tècniques com la
respiració artificial o el massatge cardíac. SH

AMICS DE MONTCADA

laura grau
redacció

partament de Cooperació i les
entitats Taarof  Bi Salam, l’As-
sociació Catalana d’Amics del
Poble Sahrauí, el Comitè de
Solidaritat, Càritas, La Unió,
Creu Roja, Tazumal, l’Asso-
ciació Catalana d’Afectats de
Fibromiàlgia i el Cim.

 >> Tapís en record de les víctimes del tsunami fet el passat 2 d’abril

ARXIU/MIREIA SABARTÉS
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pilar abián
redacció

Els impresos es poden
obtenir a montcada.org

>> Subvencions per a entitats

 >> Imatge de la web municipal

ARXIU

L’entitat agrupa 200 famílies originàries de la localitat murciana

gent que es mou
Centro Aguileño de Montcada i Reixac

Vincles tot i la distància
ARXIU

laura grau
can sant joan

 >> Degustació de plats típics d’Àguilas a la diada del soci l’any passat

més informació
Hotel d’entitats Can Sant Joan

Viver s/n Telf. 935 645 516

Les entitats que vulguin obtenir
una subvenció municipal per a
les activitats que faran al llarg del
2006 ja poden presentar a
l’Ajuntament els impressos de
sol·licitud abans del 30 d’octu-
bre. Les novetats respecte l’exer-
cici anterior són que la data de
presentació de sol·licituds s’avan-
çat un mes i que els documents a
omplir es poden obtenir mit-
jançant la pàgina web montc-
ada.org. Participació Ciutadana
ha decidit avançar el calendari
amb l’objectiu de tenir més
temps per planificar i donar
resposta a les necessitats de les
entitats en l’organització dels ac-
tes programats.

Ajudes. L’Ajuntament ofereix
dos tipus d’ajudes a les associa-
cions locals. D’una banda, suport
econòmic que mai no supera el
50% de l’activitat a fer i, d’altra
banda, el suport indirecte en la
cessió de locals, materials, equip
de megafonia i difusió dels ac-
tes. Atès que les peticions d’aquest
tipus d’ajut han anat en augment,
el consistori necessita disposar
amb antelació del calendari pre-

vist per les entitats així com de
les seves necessitats.
Les sol·licituds han d’anar acom-
panyades d’una instància, la
descripció del projecte per a cada
una de les activitats que programi
l’entitat, l’imprès de transferència
bancària i el resum del pres-
supost previst per al 2006. Tota
la documentació s’ha de presen-
tar al registre municipal abans
del 30 d’octubre. Pel que fa a la
memòria de les activitats realit-
zades durant l’any 2005 i les fac-
tures que justifiquen la despesa,
el termini s’allarga fins al 30 de
gener de 2006.Les entitats re-
bran la resolució sobre les sub-
vencions sol·licitades a l’Ajun-
tament durant el primer trimes-
tre de 2006, per correu certificat.

José M. Hernández va néixer a
Àguilas (Múrcia) fa 57 anys però
va venir a Montcada als quatre
anys amb els seus pares i els seus
cinc germans a la recerca d’una
vida millor ja que al poble no hi
havia expectatives de feina. Atrets
per una tieta que ja havia emigrat
a Catalunya, van viure rellogats en
una casa de Can Sant Joan fins
que les coses van començar a rut-
llar i els germans van trobar feina
a l’empresa Aismalibar. Ell és un
dels més de 400 aguilenys que
viuen a Montcada com a conse-
qüència de l’onada migratòria
cap a Catalunya que es va pro-
duir als anys seixanta. Fa tres anys
i amb l’ajut del consistori, un
grup d’aguilenys van decidir fer
una crida entre la població per
reunir totes aquelles persones
nascudes a Aguilas i crear una
entitat: el Centro Aguileño, que
seria la responsable de dina-
mitzar l’agermanament amb la
ciutat murciana. Hernández
presideix l’associació des de fa
un any i mig.  “La majoria dels
aguilenys d’origen porten més

anys vivint aquí que allà però
encara queden vincles molt
forts amb la seva terra i l’en-
titat és una manera de man-
tenir viu aquest sentiment”,
explica el president. De fet,
molts aguilenys tenen una
segona residència en aquesta
població perquè “Águilas és
tan bonica que la gent no pot
deixar d’anar-hi”, diu.

Programa d’activitats.

L’entitat compta amb prop de
200 socis, amb les seves respec-
tives famílies, i disposa de local

a l’Hotel d’Entitats de Can Sant
Joan des d’on promou diverses
activitats lúdiques i culturals. El
seu dia especial és el 9 de juny,
festivitat de la Comunitat de
Múrcia, que celebra amb l’orga-
nització d’un dinar popular per
als socis.  El gran repte de l’entitat
és captar la gent jove que ja no
té aquest vincle tan fort amb la
terra dels seus progenitors.
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més informació:

la bústia del lector

Les cartes no han d'excedir de 25 línies. És
imprescindible que els autors indiquin el seu
nom, adreça, telèfon  i una còpia del DNI.No
es publicaran les cartes que atemptin contra
la dignitat de les persones o institucions.

Cartes al director

>>Fil directe amb l’Ajuntament
Al carrer Beat Oriol hi ha inundacions cada vegada que
plou des que va començar a funcionar l’Aparthotel de
Montcada. L’Ajuntament té constància d’aquesta situació?
Saben si les obres d’aquest edifici van perjudicar el cla-
vegueram?  Ramón Fontarnau. Mas Rampinyo.
El consistori no té constància que es produeixin inundacions en
aquesta carrer de Montcada però pren nota i intentarà esbrinar els
possibles motius. En aquests casos, es demana al ciutadà que faci
una instància a l’Ajuntament explicant el problema i requerint
l’actuació dels responsables municipals.
Juan García, regidor de Serveis Municipals (PSC).

Ajuntament-OMIC 935 726 474
Ambulàncies               061
Andròmines 935 641 574
Ambulatori  (concertar visites) 902 111 444

(servei d’urgències) 935 750 544
Auditori 935 751 289
Casa de la Vila (Cultura i Museu) 935 651 122
Biblioteca de M. Centre 935 750 999
Biblioteca Can Sant Joan 935 751 901
Deixalleria 935 644 157
Jutjat 935 753 925
Montcada Comunicació 935 726 491
Montcada Aqua 935 650 996
OAC 902 270 370
Of. d’Atenció a la Dona 935 651 122
Policia Local 092-935 752 177-935 726 474
Policia Nacional           091-935 642 450-935 642 654
Protecció Civil 935 751 717
Punt de Servei FECSA 935 641 137
Recollida de mobles vells 935 641 247
Institut Municipal d’Esports (IME) 935 650 999
Servei de Recaptació OALGT 935 647 743
Servei Local de Català 935 751 644
Servei de Promoció Econòmica 935 648 505
Serveis Socials 935 753 430
SIJ A Prop (Can Tauler) 935 64 1741
Taxis 935 802 727

Josep M. Prado
JAT i 20 signatures més

Terra Nostra

>>L’AV de Terra Nostra ha
perdut el seu president i nosaltres
un amic. Així i tot Josep M.,
sempre estaràs present, amb el
teu somriure, els teus petons i
abraçades. El trobarem a faltar
venent tiquets al bar de la Festa
Major, reunint-se els dijous al
Centre Cívic l’Alzina per tirar
endant l’AV, veient el Barça al
Casino, passejant pel riu... No
sabem quin tros de cel t’hauran
donat. No sabem en quin barri
estarà ubicat, però els teus nous
veïns, molts d’ells de Terra Nos-
tra, estaran encantats amb la idea
de comptar amb una persona
que, a partir d’ara, els defensarà
des de l’associació que ja estaràs
muntant. Físicament has marxat
però nosaltres no et perdem. En-
cara que pugui sonar estrany
sortim guanyant ja que, siguis on
siguis, ens ajudaràs i vetllaràs per
nosaltres. Gràcies per tot.

Evarist Seseras Mora

Terra Nostra

>>El Josep M. ens ha deixat i
des de les primeres hores penso
que tots els qui el coneixíem
tenim el mateix sentiment. Sen-
tim un buit, una sensació de forat
que caldrà omplir, però no sa-
bem ni com ni quan. El recor-
darem per les seves inquietuds
socials i culturals, pels seus
desigs i afanys per la seva famí-
lia, pels parents i amics, per tots.
Sempre amb iniciatives per fer
la vida agradable als altres, per
alleujar necessitats de grans i jo-
ves. Com estimava i com es feia
estimar! Mai no tenia un no per
ningú. Ara mateix tinc la per-
cepció que conèixer-lo ha estat
un preciós somni: tenir-lo a
prop, poder demanar-li consell
i ajuda, escoltar els seus ànims
davant de qualsevol dificultat,
veure el seu gest, d’aquell vinga
xato, tu pots. I ara ens hem
despertat, i de sobte, el Josep
M. ja no hi és, ens ha deixat. I
com a primera reacció un desen-
cís, una foscor. Però, alerta, ell
no voldria, dic més, no vol això.
En les nostres confidències va
quedar clara la seva fe, la seva

bona comunió amb el bon Déu.
I ara és el nostre torn, hem
d’actuar i posar en pràctica allò
que ens ha ensenyat, amb aquell
to positiu, esforç i fortalesa,
seguits del seu record que no
perdrem mai.

¡Vaya septiembre!
JMG

Terra Nostra

>> Entramos en la fase crítica
del TAV y todos recordareis el
trabajo realizado hace unos
años por el Ayuntamiento y el
movimiento asociativo, que ob-
tuvo como fruto no sólo el paso
subterráneo del TAV, también
de la línea de Francia desde Can
Sant Joan hasta el Pla d’en Coll.
Nos enteramos por La Veu de
que las obras empezarán en
menos de un año y de que el
Ministerio ha introducido cam-
bios en el proyecto. Problemas
técnicos impiden soterrar total-
mente de la línea de Francia que
empezaría a salir después del
paso a nivel de la plaza Lluís
Companys. Para ello se construi-
ría un cajón de hormigón que
sería disimulado por taludes
ajardinados y la comunicación
entre paseo Rocamora y la calle
Mayor mediante escaleras me-
cánicas y fijas, así como rampas
adaptadas para minusválidos.
Lejos de informar y trabajar con
el movimiento asociativo, el
Ayuntamiento intenta negociar
algo intermedio e igualmente
inaceptable. No podemos acep-
tar que problemas económicos
perjudiquen otra vez a Mont-
cada. Hay que dar una respues-
ta conjunta Ayuntamiento y ve-
cinos, si no, se corre el peligro
que tengamos una pirámide dis-
tinta a la que buscaba el faraón.
También entramos en ordenan-
zas fiscales  y como el 2006  no
es año electoral, incrementos
por encima del IPC ponen en
peligro nuestros bolsillos. El va-
lor catastral subirà un 300% lo
que significa que, si el Ayunta-
miento no reduce el tipo del IBI
o bonifica, pagaremos 4 veces
lo que hemos pagado este año.
Pese al mensaje de tranquilidad
del Sr. Maresma no esta claro que
pasará en el 2009, cuando las bo-

La plaça Salvador Espriu està ubicada entre
l’avinguda de Catalunya i Alt de Sant Pere i
no Baix de Sant Pere com vam publicar
erròniament en el número anterior.

Fe d’errates
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Marín, c. Conca, 10
Duran, av. de Terra Nostra, 37
E. Relat, av. Catalunya, 65
Guix, c. Major, 25
Miró, c. Orquidea, 8
J. Relat, c. Major, 89
Pardo, c. Masia, 2
Vila Nieto, Països Catalans, 51
Vila, pg. Jaume I, 30
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nificaciones no se puedan man-
tener. No olvidemos que el va-
lor catastral es la base del Recar-
go del Transporte de la Entidad
Metropolitana del Transporte.

Queja
Rosa Aranda

Pla d’en Coll

>> El Ayuntamiento lanzó en
julio una campaña con bans en la
calle para evitar robos en vera-
no aconsejando dirigirse a la Po-
licía Local o a la Policia Nacio-
nal. Yo presencié el robo de un
bar y llamé al primer número que
se me vino a la cabeza: el 092. Al
otro lado del teléfono una voz
que delataba que acababa de
iterrumpir el sueño de alguien, y
que escuchaba mi petición de acu-
dir al lugar, me contestó que eso
era faena de la Polícia Nacional
y que llamase allí. En fin, ¿Po-
drían retirar la campaña o recti-
ficar el 092 y dejar sólo el 091?
Éste último, así como... algo bo-
rroso... que no se vea bien.

El valor de Serafín
Damián Martínez

Ripollet

Como aficionado al mundo tau-
rino y socio colaborador de la
Plataforma Defensem la nostra
festa, me siento obligado a ma-
nifestarles a Alicia Pradas y Ma-
ria José Mata que al diestro Se-
rafín Marín se le manchan las
manos de sangre de toro al reci-
bir como trofeo por su buen
hacer las orejas de este animal,
que nace y es criado para morir
en la plaza. En caso contrario
nadie criaría toros de lidia y, por
lo tanto, la raza se extinguiría. ¿Es
esto lo que pretenden? Serafín
tiene doble valor, primero como
torero, segundo porque tal co-
mo están las cosas en Cataluña
con el tema taurino, pregona a
boca llena que es catalán y de
Montcada. Y esto creo que no
le favorece mucho, suerte que es
ante una minoría de personas que
no están a favor de la fiesta y que
si en realidad tuviesen afán de
proteger, podrían dedicarse a
ayudar a los niños que mueren
de hambre cada día. Serafín, re-
cibe el apoyo de los aficiona-
dos de Montcada y de Ripollet,
que somos muchos. La Catalu-
ña taurina y, en general España,
te respetan y te quieren por tu
buen torear y como persona.

Després de les llargues vacances d’estiu, l’inici del curs escolar mar-
ca anualment la tornada a la rutina tant per als alumnes com per a
les famílies. Si bé la majoria dels estudiants viu la represa de les
classes amb un cert disgust, per als pares suposa un descans; la
canalla torna a l’escola i també a assumir les responsabilitats que li
marcarà el professorat. No es pot negar que passar tot el dia amb
els fills és esgotador, educar no és tan fàcil com sembla i requereix
molta dedicació i constància. Fa uns anys, a casa, aquest paper l’as-
sumia gairebé en exclusiva la mare qui compartia la tasca amb el
docent. La incorporació de la dona al món laboral ha fet que moltes
famílies hagin traspassat la responsabilitat directament a l’escola,
desequilibrant i fins i tot deteriorant la relació que abans existia
entre els uns i els altres. Aquell respecte que hi havia cap al mestre
s’ha anat perdent i, cada vegada més, se li exigeixen funcions
educatives que no li corresponen i que s’han de treballar en el nucli
familiar com són els valors humans, els hàbits de convivència i fins
i tot els d’higiene. Per això, és molt encertat que des del Centre de
Recursos Pedagògics s’hagi decidit abordar la relació entre escola i
família amb l’objectiu de trobar solucions a aquesta qüestió.
L’educació no només s’ha d’entendre com una etapa concreta que
afecta els nens i nenes des dels 3 als 16 anys –quan acaba
l’ensenyament obligatori reglat– i que es refereix exclusivament a
coneixements acadèmics. La formació d’una persona des que neix
i durant tota la vida ha de ser constat, entenent que cultura engloba
també el civisme, la tolerància i el respecte cap als altres. En aquesta
línia, tant de bo prosperi la iniciativa de fer de Montcada i Reixac
una Ciutat educadora que promogui alguns dels valors que corren
perill de desaparèixer.

Localitzacions
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Carles Guijarro
Portaveu del PSC

Joan Maresma
Portaveu de CiU

Cal tenir paciència i no
fer alarmisme

José F. Márquez
Portaveu d’ICV EUiA

Marta Aguilar
Portaveu d’ERC

Portaveus municipals

El Ministeri de Foment preveu que al 2006 s’iniciïn les obres del pas del Tren
d’Alta Velocitat (TAV) pel nucli urbà montcadenc que implicaran també el
soterrament de l’actual línia de rodalies de França.

A ICV-EUiA li sorprèn que s’hagi plan-
tejat el tema del Tren de Alta Velocitat
(TAV) junt amb al de la línia de França,
ja que el debat respecte a l’incompliment
per part del Ministeri del que es va apro-
var al seu dia, no ha sortit al carrer, és a
dir, els ciutadans i ciutadanes de Mont-
cada no tenen coneixement que el Mi-
nisteri no té intenció de soterrar la totalitat
de la línia de França, al·legant dificultats
tècniques, amb la qual cosa una part de
Montcada Centre continuarà dividida.
Des d’ICV-EUiA creiem que, una vegada
coneguem exactament quines son aques-
tes dificultats, a través dels estudis que
s’han encarregat de l’Ajuntament, i abans
de buscar millores alternatives a la mo-
dificació que pretén portar a terme al
Ministeri, seria convenient informar al

Estem a la recta final de fer possible aquell
vell somni, aquella vella reivindicació que
durant molts anys, moltes dècades, moltes
generacions de montcadencs i montca-
denques havíem desitjat. Trencar les bar-
reres que el pas del tren de França ens havia
imposat, vèncer els passos a nivell, vèncer
les dificultats de comunicació entre barris
que tenim en el centre de la ciutat.
El projecte de soterrament del TAV (Tren
d’Alta Velocitat) al seu pas per Montcada
està definit pel que respecta al soterrament
de l’Alta Velocitat i pendent de concretar
la línia de França en el tram que afecta el
pas del tren pel riu Ripoll.
De tothom són conegudes les dificultats
tècniques que ens han presentat els repre-
sentants del Ministeri de Fomento de Ma-
drid pel que fa a que l’autopista que passa

A Vilaweb el 5 de setembre sortia pu-
blicat: “El govern local ha acusat ERC
de fer demagògia pel contingut del co-
municat que ha fet l’esmentat partit en què
reclama el soterrament de la línia de Fran-
ça al seu pas pel nucli urbà, un cop es
facin les obres del TAV (...) Si bé el pro-
jecte encara no està tancat i continua en
procés d’estudi, les dades facilitades pel
Ministeri de Foment apunten que el túnel
de la línia de França sortiria a la superfície
a l’alçada de la Casa de la Vila (...) Fins a
les properes setmanes no se sabrà si és
viable o es descarta definitivament que la
línia de França se soterri també fins a
l’alçada del TAV.” Potser cal preguntar-
se: si encara no se sap si és viable o es
descarta definitivament el soterrament, per
què l’equip de govern, a esquenes de

Sens dubte, és incoherent fer valoracions
sobre projectes que, pel seu caràcter de
provisionals, ni tan sols han estat presen-
tats a la ciutadania. Seria irresponsable
analitzar cadascun dels punts de les op-
cions que l’Ajuntament té damunt la taula
quan encara es negocien a Madrid, sobre-
tot tenint en compte que la proposta mi-
nisterial no ens agrada perquè no és la
millor possible per a la ciutat. Amb la
mirada posada en aquesta Montcada i
Reixac que construim des del 1999 hem
de ser rigorosos i filar prim per acon-
seguir esborrar del tot el trencament i la
inseguretat que patim per culpa de les lí-
nies ferroviàries. Al mateix temps, hem
d’actuar amb sensatesa i no fer volar co-
loms. I és en aquest sentit que treballem.
La millor proposta que tenim damunt la

per sobre de la línia del tren. Diuen que
els seus fonaments impossibiliten el soter-
rament d’acord amb el projecte inicial.
Avui, el govern municipal està esperant
el projecte definitiu que ens ha de pre-
sentar el Ministeri de Fomento del go-
vern de l’Estat. Després de moltes dè-
cades cal tenir paciència i no provocar
alarmismes innecessaris. Governar amb
responsabilitat vol dir estar preparat per
dir que sí o que no, intentant defensar
sempre els interessos de Montcada per
damunt de tot. Hi ho estem.

No volem pagar
més peatges

Teodoro García
Portaveu del PPC

No al soterrament
parcial

Ens trobem a punt que sigui concretat el
soterrament de la línia de França. El Partit
Popular considera que és un tema de vital
importància per a la nostra ciutat i del que
es parla des de fa 15 anys. Ara i, amb motiu
del pas de la línia del Tren d’Alta Velocitat
(TAV), és quan hem d’aprofitar i exigir
que sigui eliminat d’una vegada per totes
el pas per superfície de l’actual línia de tren.
En referència al soterrament del TAV no
hi ha cap problema ja que està projectat i
previst que vagi soterrat des del carrer
Carril (Can Sant Joan) fins al camp de
futbol de Font Freda aproximadament.
El problema existeix en el soterrament de
l’actual línia que transcorre per superfície i
que divideix el municipi. El projecte
presentat pel govern municipal indica que
el començament del soterrament seria el

mateix que el del TAV però que sortiria a
la superfície després de l’actual estació de
França. Sembla ser que fins a mitjans de
setembre no es confirmarà aquest “nyap”,
però si és així mantindrem el nostre
municipi dividit per sempre més. Des del
PP no creiem que no existeixi una solució
que permeti el soterrament definitiu i to-
tal d’aquesta línia de tren. O es tracta només
d’un problema econòmic i no tècnic?
Montcada ha suportat històricament una
gran quantitat d’hipoteques i perjudicis
mediambientals. Ara és el moment que les
autoritats municipals prescindeixin del co-
lor polític que els imposa sacrificar un cop
més (i ja en són molts) la nostra ciutat i
defensin l’opció del soterrament total. En
aquest cas, saben que tindran el suport del
PP.

El projecte del TAV
es debat a Madrid

l’oposició, va demanar a “Barcelona Re-
gional” fa bastants mesos treballar con-
juntament una proposta alternativa a la
de Fomento? Una proposta no de soter-
rament sinó que es tradueix en embolicar
com si fos un regal amb gespa, arbres i
escales mecàniques el “nyap” que ens
pensen fer davant la Casa de la Vila.
Si encara no hi ha res decidit, per què es
renuncia a l’estudi aprovat inicialment de
soterrament complet i es presenta aquesta
proposta “alternativa” el dia 13 de juliol
a l’oposició, i el dia 14  als membres del
Pla Estratègic?
Els problemes tècnics tenen solucions
pressupostàries. Si l’equip de govern bus-
ca solucions en aquest sentit obtindrà un
suport incondicional d’ERC, sinó no
estem disposats a pagar més peatges.

conjunt de la població que, si deixem
passar aquesta oportunitat per restablir
la normalitat urbanística a la nostra ciutat,
no tornarem a tenir-ne una altra, i hem
de saber explicar que no estem plantejant
res de nou, si no que s’acompleixi l’apro-
vat al seu dia, i es per això que des d’ICV-
EUiA hem formulat una pregunta al
govern central, a través de Joan Herrera,
el nostre portaveu al Congrés dels Di-
putats, que diu textualment: “¿Cuáles han
sido las razones que han llevado al Mi-
nisterio de Fomento a realizar esta mo-
dificación tan drástica i lesiva para los in-
tereses de los ciudadanos de Montcada i
Reixac? Exigimos que el Ministerio
reconsidere su actitud, respecto a lo acor-
dado y se haga justícia histórica con nues-
tra ciudad”.

Què n’opinen sobre la proposta del Ministeri i el projecte
presentat per Barcelona Regional? I sobre les dificultats
tècniques expressades quant al soterrament total de la
línia de França?

El projecte encara està
en fase d’elaboració

Volem que es compleixi
el projecte aprovat fa anys

taula soterra el tren d’alta velocitat com-
pletament per tot el nucli urbà, des de
Can Sant Joan fins a la Font Freda, i la
línia de rodalies gairebé igual, des del
carrer Carril fins el riu Ripoll, on serà vi-
sible completament ja que comença a
sortir a l’alçada del carrer Rocamora. Amb
aquesta proposta, perdrem de vista per
sempre els passos a nivell, disposarem
d’un nou passeig de 2 quilòmetres de llarg,
que cohesionarà la ciutat des de Can Sant
Joan fins al centre i la zona de ponent
amb la de llevant, es millorarà la mobilitat
a la ciutat i es crearan noves places
d’aparcament. Però encara volem més.
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Divendres 16
hora del conte. Contes de menjar,

a càrrec de Joan de Boher. Hora: 18h.
Lloc: Biblioteca de Montcada Centre.
festa major.  Festes de Can
Cuiàs.19h: Cercavila amb la Colla Mitjana
dels Gegants de Montcada. 23.30h: Disco
mòbil. Organitza:  AV Can Cuiàs.
conferència. Celebració primer
aniversari ACAF. La psicòloga Ana Maria
Cuscó pronuncia la xerrada La personalitat

de la fibromiàlgica i els transtorns psi-

cològics secundaris. Hora: 19h. Lloc: Audi-
tori Municipal. Organitza:  ACAF.
tir amb arc. XVII Campionat d’Es-
panya. Lloc: Can  Piqué.

Dissabte 17
festa major. Can Cuiàs. 10.30h:

Jocs i cucanya organitzats per Joves per
Can Cuiàs C4. 14.30h: Paella popular.
18h: Playbacks i varietats. 23h: Ball del
fanalet amb l’Orquestra Bossa Nova.
sortida. Anellament científic d’ocells.
Hora: matí. Lloc: Parc fluvial del Besòs.
Inscripcions: 935 726 474. Organitza:

Servei de Medi Ambient.
tir amb arc. XVII Campionat d’Es-
panya. Lloc: Can  Piqué. Divendres, dis-
sabte 17 i diumenge 18.
futbol sala. Copa Movistar de les
cultures. Dissabte 17 i diumenge 18. Hora:

11h. Lloc: pavelló Miquel  Poblet.

Diumenge 18
festa major. Can Cuiàs. 9h: Diana
popular. Petanca i xocolatada. 10h: Parc
infantil. 18h: Lliurament de trofeus. 19h:

HORARI

De dimarts a dissabte: de 17 a 21h

diumenge: d’11 a 14h

III CONCENTRACIÓ
DE MOTOS
ESTEL DEL TURÓ
24 i 25 de setembre

de CAN CUIÀS
16, 17 i 18 de setembre

FESTA MAJOR

Vegeu la programació detallada págs. 18 i 28

Sevillanes. 20h: Espectacle de varietats.
23.30h: Correfoc i final de festa.
fira de liquidacions. IV edició.

Hora: de 10 a 15h. Lloc: carrer Major.
Organitza: MCC.
paella. Del Centro Aguileño. Hora: 12h.
Lloc: Hotel d’entitats Can Sant Joan (Viver,
s/n). Organitza:  Centro Aguileño.

Dilluns 19
cursos català. Comença la matri-
culació fins al 23 de setembre. Lloc: Casa
de la Vila. Inscripcions: 935 751 644 o
montcadaireixac@cpnl.org.

Dimarts 20
exposició. Cartells de la Guerra Ci-
vil. Lloc: Casa de la Vila.

Divendres 23
sortida. El cel nocturn de la tardor. Hora:

22h. Lloc: Sant Pere de Reixac. Organitza:

ACER. Inscripcions: 935 726 474 o
cmarcos@montcada.org.

Dissabte 24
cinema. Tapas. Hora: 19 i 22h. Lloc:

Auditori Municipal. Preu: 3,5 euros.
sortida. Observació d’aus migratòries
i rapinyaires. Hora: matí. Lloc: Serralada
de Marina. Inscripcions: 935 726 474 o
cmarcos@montcada.org.
sortida i concert. Visita al
CCCB i concert d’Àngel Petisme. Lloc:

CCCB i ABI. Hora: A partir de 17h.
Organitza: ABI
 concentració motos. III Reunió

de motos “L’estel del Turó”. Lloc: camp de
futbol de la Ferreria (Progrés, sn).

Diumenge 25
teatre. Teatre familiar Cia. Sim Salabim,
Hansel i Gretel. Hora: 12h. Lloc: Auditori
(pl. de l’Església, 12). Preu: 3 euros
exposició. Fotos de Jaume Escalé,
Elisabeth Gispert, Tomàs Romero i Francina
Serra. Fins al dia 30. Lloc: Centre Cívic
‘Antigues Escoles’ de Mas Rampinyo.

Dilluns 26
concentració. Contra la violència de
gènere. Hora: 19h. Lloc: Centre Cívic Can
Cuiàs. Organitza: C. Municipal de dones.
mobilitat sostenible. Activitats
per promoure la sostenibilitat del medi
ambient durant tota la setmana.

Dijous 29
xerrada. El crític Juan Sala Vila para
sobre El llenguatge històric de l’escultura.
Hora: 20h. Lloc: Auditori Municipal.
Organitza: Escola de Talla i Escultura.

Divendres 30
teatre.  El col·lectiu artístico El Rincon-
cillo presenta Recordança, homenatge a
Miquel Martí i Pol. Hora: 22h. Lloc: Auditori.
Preu: 5 euros.
cinema. El penalti más largo del mun-

do. Hora: 22h. Lloc: Centre Cívic Can
Cuiàs (Geranis, sn). Entrada gratuïta.

hora del conte. Contes a cau

d’abella, a càrrec de Jordi Palet. Hora: 18h.
Lloc: Biblioteca de Can Sant Joan.

EXPOSICIÓ

‘LO QUIXON’
 BENET ROSSELL

Fins al 9 d’octubre

CONFERÈNCIA

LLENGUATGE HISTÒRIC
DE L’ESCULTURA

Divendres 29 de setembre. 20h

A càrrec de Juan Sala Vila, crític d’art

Montcada celebra l’Any Quixot amb
l’original món d’aquest artista, poblat
per un infinit univers de micrografies

Al camp de futbol de la Ferreria

més informació: www.montcada.org

Horaris: de dilluns a divendres, de 9 a 15h i de 17 a 21h
Dissabte, de 10 a 14h i de 17 a 21h i diumenge, de 10 a 14h

SALA PRINCIPAL

Casa de la Vila

Del 20 de setembre a
mitjan octubre

Fins al 18 de setembre

PINTURES A L’OLI
DE LUISA MORENO

CARTELLS
DE LA GUERRA CIVIL
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 >> Les actrius Mercè Anglés i Anna Güell
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Les sales municipals tornen a
l’activitat amb força i qualitat

PINTURA, CINEMA I TEATRE

L’artista Benet Rossell exposa a l’Auditori els seus pictogrames i homenatja un mestre de Montcada

sònia hernández

redacció

 >> Una de les obres de Benet Rossell exposades

SÍLVIA ALQUÉZAR

Continuen les
activitats al

Casal de gent
gran de la Mina

L’ABI obre la
temporada amb
una sortida i un
sopar-concert

L’ABI comença la temporada
amb una activitat multidisci-
plinar. L’entitat proposa per al
24 de setembre una sortida al
Centre de Cultura Contem-
porània per visitar l’exposició
Occident vist des d’Orient. Després,
els assistents tornaran al carrer
Colon, on se celebrarà un sopar
i a continuació el concert del
músic Ángel Petisme, qui a més
de portar la seva música, també
compartirà amb els assistents les
seves experiències durant els seus
viatges als racons més polèmics
del món. El preu per als socis
és de 22 euros i de 30 per als no
socis. D’altra banda, l’entitat
també ha obert el termini
d’inscripció per als cursos i
tallers. Enguany s’oferten classes
de teatre, ball, ioga, informàtica,
guitarra, francès i decoració. SH

 >> Luisa Moreno –a l’esquerra– i Amèlia Morral a la inauguració

Benet Rossell es troba entre els
artistes més originals i prestigio-
sos de Catalunya. La seva obra
està present a molts dels centres
artístics més destacats de tot el
món. Hi ha obres seves a Ma-
drid, Bogotà, Sâo Paolo, París
o Céret. Ara es pot visitar a
l’Auditori Municipal la mostra
Lo Quixon, una particular visió
del cèlebre personatge creat per
Cervantes, que es barreja amb
les micrografies creades per
Benet Rossell, unes petites
imatges a mig camí entre les
lletres i les figures humanes.
Aquesta mostra s’emmarca en
els actes de celebració de l’Any
Quixot que s’estan fent a tot
l’estat. En el moment de tancar
aquesta edició, la inauguració era
prevista per al 15 de setembre.
L’exposició es podrà visitar fins
al 9 d’octubre, i dintre hi ha un
apartat dedicat a homenatjar al
poeta Lluís Maristany, qui va ser
professor a Montcada, a l’ins-
titut Montserrat Miró, durant els
anys 80. També es trobaran
poemes de reconeguts
escriptors il·lustrat per Rossell,
com ara Manuel Vázquez
Montalbán o Juan Antonio
Masoliver Ródenas.

Paisatges càlids. D’altra
banda, fins al 18 de setembre es
pot visitar a la Casa de la Vila la
mostra de pintures de Luisa
Moreno. Amb aquesta expo-
sició, composada per una vin-
tena d’olis que proporcionen
una visió càlida de la realitat, la
sala municipal va començar la
temporada 2005-2006. La inau-
guració va ser el passat 1 de
setembre, amb l’assistència de
l’artista i la regidora de Cultura

Amèlia Morral (CiU), qui va
tornar a posar de manifest la
voluntat municipal per “difon-
dre i promoure la tasca d’ar-
tistes joves i inèdits, un dels
objectius fonamentals de la
sala de la Casa de la Vila”.
Per la seva banda, Luisa More-
no va mostrar la seva satisfacció
per haver aconseguit exposar els
seus treballs per primera vegada.

Espectacles de qualitat.

L’Auditori Municipal inicia la
temporada amb un èxit cine-
matogràfic, Tapas, una comèdia
no exempta de drama que ha
rebut diversos premis a festivals
internacionals, dirigida per José
Corbacho i Juan Cruz. Serà el
24 de setembre. Diumenge 25
hi ha sessió de teatre familiar
amb la companyia Sim Salabim,
que posarà en escena el clàssic
Hansel i Gretel. Altres cites teatrals
que destaquen són l’espectacle
Recordança, del col·lectiu artístic
El Rinconcillo, que farà una lec-
tura homenatge al poeta Miquel
Martí i Pol, el 30 de setembre; i
Otel·lo i molt soroll, un original
espectacle basat també en
elctures, però en aquest cas de
Shakespeare, que portarà la
bona tasca d’actrius tan reco-
negudes com Anna Güell i Mer-
cè Anglés, l’1 d’octubre. dirigit
per la també actriu Anna
Lizaran, l’espectacle s’estructura
a base de continus canvis entre
les dues actrius. La peculiaritat
del muntatge és que la drama-
túrgia té un pes important en la
funció, així com la proximitat
de les actrius amb l’espectador,
la simplicitat del conjunt i la
constant apel·lació que es fa a la
imaginació de cada una de les
persones que integren el públic
i comparteixen l’experiència.

BENET ROSSELL

ARXIU

El Casal de gent gran de la Mina
també comença la temporada
amb una nodrida oferta de
serveis per als seus usuaris, ta-
llers, activitats lúdiques i culturals
entre d’altres. Moltes de les acti-
vitats en què es podrà partici-
par continuaran sent les mateixes
que les de la temporada passada,
tot i que s’incorporen novetats
com els tallers de lectoescriptura
i de teatre. Continuen les
activitats lúdiques i culturals que
han tingut tan bona resposta,
com el manteniment de pàgines
web i gimnàstica. Les inscrip-
cions es poden fer a l’oficina del
Casal de dilluns a divendres o
bé trucant al 935 644 418 o a la
web casalminamontcada.info. CJ
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El Fanalet i la Nit Boja, dos
dels actes amb més èxit

sònia hernández
terra nostra

 >> La festa del fanalet va agrupar una bona quantitat de veïns a l’estació

PILAR ABIÁN

>>Festa Major de Terra Nostra

en record de Josep M. Prado

Terra Nostra ha celebrat la seva
Festa Major entre els caps de
setmana del 3 i 4 i del 9, 10 i 11
de setembre. El programa, or-
ganitzat per la Comissió de fes-
tes proposava activitats per a
totes les edats per tal de pro-
moure una participació massiva,
objectiu aquest que s’ha vist
assolit, segons el president de la
Comissió, Salvador Muñoz.
“En general fem una valo-
ració molt positiva, perquè
els veïns han donat suport a
totes les activitats”, ha co-
mentat Muñoz, qui també ha
destacat entre els actes duts a
terme, la celebració de la festa
del fanalet i la Nit Boja, que en
la seva vintena edició va reunir
prop de mil persones. Atès l’èxit
d’aquestes convocatòries, la Co-
missió aposta per mantenir-les
els propers anys, “per la qual
cosa el nostre programa sem-
pre està marcat per la tradició
–explica el president de la
comissió–; però intentem re-
novar-lo encara que reque-
reix recursos que no tenim”.
Una de les fites per a l’any vinent
és l’ampliació de les activitats
infantils i juvenils.

El record del president de l’AV
de Terra Nostra, Josep M. Prado
–a la foto petita–, mort d’un infart
el passat 26 de juliol als 58 anys
d’edat, va estar present durant
la Festa Major del barri. En dife-
rents moments de la mateixa,
tant l’entitat veïnal com la
Comissió de festes, com amics
personals el van retre home-
natge i li van dedicar els actes
programats. A la foto de la dreta,
la dona i la filla reben l’home-
natge per part d’un grup de veïns
i autoritats locals. Prado va estar
vinculat a l’entitat veïnal prop de
20 anys, sent president en dues
ocasions, i va liderar la recu-
peració de la sala del Casino
que es va remodelar en un
temps rècord de dos mesos

SÒNIA HERNÁNDEZPILAR ABIÁN/ARXIU

municipi per formar part de la
Comissió Coordinadora del Pla
Estratègic de la ciutat. LR

Recàrrega d’energia
positiva amb les festes

>>Can Cuiàs

celine jiménez
redacció

 >> Les activitats infantils són un dels pilars de les celebracions

ARXIU

Les festes de Can Cuiàs comen-
cen divendres 16 de setembre i
s’estendran als dies 17 i 18,
organitzades per l’Associació de
Veïns del barri amb la col·la-
boració de l’Ajuntament de
Montcada i Reixac. Entres els di-
ferents actes destaquen la
cercavila tradicional de diven-
dres a la tarda, que passarà pels
carrers donant així la ben
vinguda a les celebracions,
després hi haurà animació infan-
til i disco mòbil a la nit. Dissab-

te, es prepararà una paella po-
pular, després dels jocs infantils
i abans dels play backs. Al
vespre, l’Orquestra Bossa Nova
farà gaudir a tothom amb el tra-
dicional ball del fanalet. Diu-
menge, entre d’altres activitats,
es farà una xocolatada que
acompanyarà la diana popular i
la petanca; també és previst un
parc infantil per a la mainada, a
la tarda sevillanes, al vespre el
gran xou de varietats i, per
acomiadar les festes d’aquest any,
els carrers s’ompliran de llum
amb el Correfoc.

PERE CAMPMANY

 >> La Nit Boja va arribar a la seva vintena edició

L’Agrupació Fotogràfica
reprèn les exposicions

sònia hernández
redacció

Fins al 30 de setembre les
Antigues Escoles de Mas Ram-
pinyo acullen l’exposició foto-
gràfica de Jaume Escalé,
Elisabeth Gispert, Tomàs Ro-
mero i Francina Serra, socis de
l’Agrupació Fotogràfica Mont-
cada i Reixac (AFMiR). L’entitat
continua amb les exposicions a
diferents espais públics de la
ciutat. D’altra banda, els seus
socis també segueixen demos-

trant la seva qualitat fora del
municipi. Carles Verdú exposarà
a la llibreria de viatges barce-
lonina Altaïr, fins a final de mes,
el conjunt d’instantànies Retrats
i oficis al Rajastan, on fixa la seva
visió de la vivència a aquest país.
Els cursos de fotografia, de dife-
rents nivells i amb diferents tèc-
niques, també continuen. Les
inscripcions es poden forma-
litzar fins al proper 30 de
setembre, a la Casa de la Vila o
bé a les Antigues Escoles.

sent inaugurada al setembre del
2002. A banda de la seva activitat
associativa era també conegut al

Josep M. Prado i Mora
president de l’AV Terra Nostra

Gràcies, en nom de l’entitat, pel treball fet al llarg d’aquests anys i per tot el que
hem compartit. El teu entusiasme i la teva empenta seran sempre un referent
per a nosaltres.

Vol agrair les mostres de condol rebudes per la
pèrdua del seu espòs i pare, Josep M. Prado i
Mora, el passat 26 de juliol.

La família Prado Oca
La Coorporació Municipal vol expressar el seu profund condol a la família per la
irreparable pèrdua d’una persona valuosa entregada al moviment associatiu de
Montcada i Reixac

Josep M. Prado i Mora
membre de la Comissió Coordinadora del Pla Estratègic

Josep M. Prado i Mora
La junta de la societat Gran Casino de Terra Nostra
expressa el seu condol per la desaparició de qui fou un
dels principals promotors per la recuperació de la sala de
nostra entitat. Gràcies, Josep M., no oblidarem l’esforç i
la il·lusió amb què vas treballar.
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 >> Els deixebles de Barbosa que han mostrat la seva obra

cultura

El grup dirigit per Jordi Amenós i Sam Atencia reuneix 4.000 persones

La companyia local El Vent
del Nord triomfa a Sabadell

sònia hernández
sabadell

L’Escola de Talla, un
referent a Catalunya

sònia hernández

montcada

La xerrada de Juan Sala Vila es posposa al dia 29

PILAR ABIÁN

L’Escola Municipal de Talla i
Escultura amb seu a Can Sant
Joan ha assolit un alt nivell que
la situa entre les més destacades
de Catalunya i com a punt de
referència; i així ho van demos-
trar els seus membres que, sota
la direcció de l’escultor Luis
Barbosa, van mostrar la seva
producció a l’Auditori Munici-
pal entre el 6 i el 13 de setembre.
En conjunt es van poder veure
una trentena d’obres en les quals,
tot i ser perceptible la influència
del mestre, es notava l’aparició
de la mirada individual de
cadascun dels artistes.
A la inauguració de l’exposició,
el 6 de setembre, Barbosa va
manifestar la seva seguretat en
què aviat arribarà el reconeixe-

ment que l’Escola mereix a
Catalunya: “és una qüestió de
temps. Aviat es reconeixerà
l’esforç que hem fet tots,
l’Ajuntament inclós, perquè
està treballant molt per
l’Escola i per l’escultura en
general”, va afirmar.

Xerrada ajornada. Paral·le-
lament a la mostra, i com ja és
habitual, es van organitzar altres
activitats, com exhibicions en
directe d’alguns dels autors que
hi prenien part. També era pre-
vista una conferència a càrrec del
crític d’art Juan Sala Villa, sota
el títol El llenguatge històric de
l’escultura, per al 8 de setembre,
que no es va dur a terme. Final-
ment, aquesta va ser ajornada
fins al proper dia 29, a les 20h,
a l’Auditori Municipal.

Novetats a la programació
del centre Cívic de Can Cuiàs

Les companyies teatrals Pentina
el gat i Vent del nord van
captivar els sabadellencs a la
seva Festa Major. La Pentina va
fer les delícies dels assistents al
seu infalible espectacle S, amb
el captivador 2 cavalls que tan
bons resultats ha donat als
montcadencs; mentre que el
Vent del nord va ser l’encarregat
d’animar l’inici de la Festa Major
el 2 de setembre i ho va fer de
manera que serà recordada
durant molt de temps. A la plaça
de l’Ajuntament de Sabadell es
van reunir més de 4.000 perso-
nes per presenciar el muntatge.
“Ha estat la funció més
exitosa dels 170 bolos que
hem fet fins ara–esxplica Jordi

Amenós, director de la com-
panyia conjuntament amb Sam
Atencia–, la gent estava molt
animada i amb ganes de
gaudir i ens ho van transme-

tre, i això es va notar”. Aquest
triomf fa pensar a la companyia
“en continuar aprofundint en
els espectacles de gran
format”, comenta Amenós.

 >> La plaça de l’Ajuntament de Sabadell va ser una festa

celine jiménez
redacció

El centre Cívic Can Cuiàs té a
punt la seva programació
d’octubre a desembre de 2005.
En aquest nou període presenta
moltes novetats amb què
pretenen la implicació de tots els
veïns. Entre els diferents blocs
en què divideix les activitats que
ofereix, destaca el d’expressió
corporal, on s’han incorporat
nous cursos com el de ball
modern, balls de saló per a

infants i capoeira. A l’apartat de
creació, com a novetat es troben
el taller de ceràmica i de bijuteria
artesanal. A l’aula d’informàtica
començarà el nou curs de la
introducció a Internet i correu
electrònic, que pretén animar als
veïns de totes les edats perquè
s’acostin a les noves tecnologies.
D’altra banda, segueixen moltes
de les activitats que ja es duien a
terme la temporada passada
com els cursos de ioga, flamenc,
break dance, pintura a l’oli i guita-

rra entre d’altres. Com ja s’ha
fet altres anys, els més petits
també tenen possibilitats per a
l’oci, amb l’Esplai, que es duu
a terme els dissabtes a la tarda.
Els tallers i cursos començaran
al més d’octubre, les incripcions
es podran formalitzar el
proper 19 de setembre i
s’allargaran fins al 30, al Centre
Cívic, o bé per telèfon al 935
758 705 o correu electrònic
enviant un missatge a l’adreça
centreciviccancuias@montcada.org.

VENT DEL NORD
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Convocada la segona edició
del Premi de microrelats

FOTOS: CRISTINA GIORGI
sònia hernández
redacció

>>Certamen literari ‘El Basar’ en 2 minuts...
�

Un nen montcadenc, escolà
David Pla, un veí de Terra nostra de 10 anys, s’ha incorporat a
l’Escolania de Montserrat. La cerimònia d’entrada dels nous
escolans, entre els que es troba el montcadenc, es va fer l’11 de
setembre. Ara per ara, l’Escolania té una cinquantema de
cantaires, la xifra més nombrosa dels darrers anys. SH

�

Imatges de Can Cuiàs
Fins al proper 30 de setembre es poden presentar obres al
concurs de fotografia per a més grans de 16 anys organitzat
pel Centre Cívic de Can Cuiàs sota el títol Racons i gent de Can
Cuiàs. Els autors poden presentar totes les obres que vulguin
en un format mínim de 18 x 24cm i màxim de 30 x 40cm, a
l’espai municipal. Els organitzadors
han previst un primer premi de 200
euros, un segon de 100 i un tercer
de 50. Totes les obres presentades
s’exposaran al vestíbul del Centre
Cívic del 7 al 21 d’octubre. El
lliurament dels premis es farà el 4
d’octubre. SH

� Segon premi fotogràfic Alsina
Després de l’èxit de la primera edició del seu concurs fotogràfic
nacional, en què es van rebre més de 1.600 obres, Encofrados
Alsina, amb seu a Montcada, ha fet pública la segona
convocatòria. En aquest poden participar totes les persones
residents a l’estat Espanyol, amb un màxim de tres obres
inèdites i sempre hauran de ser al voltant d’un únic tema: les
obres de construcció, en procés d’execució, on aparegui el
formigó en qualsevol de les seves formes o aplicacions. Les
fotografies es poden enviar fins al 30 d’octubre. SH

Presentada la web de Fàbregas
Ja es pot consultar la pàgina web dedicada al crític teatral
montcadenc Xavier Fàbregas a l’adreça xavierfabregas.net. La
web va ser presentada oficialment el passat 8 de setembre a la
Fira de Teatre al Carrer de Tàrrega. En aquesta adreça es pot
consultar la biografia de l’autor, fer recerques sobre la seva
bibliografia i establir enllaços amb altres organismes que
disposen d’informació sobre el montcadenc. SH

�

Amb l’inici de la temporada,
Montcada Comunicació convo-
ca la segona edició del Premi de
microrelats El Basar . Des
d’octubre i fins al mes de març
es poden presentar escrits que
no superin els 2.000 caracters,
acompanyats de totes les dades
de l’autor, a l’adreça electrònica
elbasar@montcada.org o bé per
correu tradicional a Montcada
Comunicació, Avinguda de la
Unitat, 6, 08110 Montcada i
Reixac. La participació queda
restringida a un únic original per
autor cada mes. La darrera
setmana de cada mes es llegeix
el millor escrit entre els rebuts al
programa El Basar de la Cultura
de Montcada Ràdio, que
enguany es continuarà emetent
els dijous després de l’informatiu
de 13h i 19h. També es publica

Fins al 30 és oberta la inscripció
per als cursos i tallers de Cultura

Fins al proper 30 de setembre
és obert el termini per inscriure’s
als cursos i tallers organitzats per
la Regidoria de Cultura per a la
temporada 2005-2006. En-
guany s’oferta una trentena de
grups dividits en quatre grans
blocs. En primer lloc, dintre de
l’expressió corporal es troben els
cursos de dansa oriental, tècnica

corporal per a la salut, tai-txí,
iniciació al teatre i interpretació
teatral. Un altre bloc és el de les
Arts Plàstiques i visuals, amb
tallers d’art, de tècniques artís-
tiques, de pintura, de dibuix, de
talla i escultura i de fotografía a
diferents nivells. El tercer grup
és el d’expressió musical, amb
classes de música, teclat, guita-
rra, iniciació al cant i tècnica
vocal. Encara hi ha un quart

apartat, dedicat a tallers diver-
sos entre els que destaquen el
d’estampació creativa, escrip-
tura creativa i cuina per a infants.
Els preus oscil·len entre els 57 i
els 140 euros, depenent de la
durada dels cursos i el nombre
de classes. Les inscripcions es
formalitzen a la Casa de la Vila.
És previst que les classes comen-
cin el 3 d’octubre i finalitzin el
30 de juny.

a La Veu de Montcada i Reixac. Al
mes d’abril s’editarà un volum
amb tots els escrits seleccionats
i altres destacats pel jurat, i es
donarà un primer premi de 450
euros, un segon de 200 i un ter-
cer de 100.
El gerent de Montcada Comu-
nicació i director de Montcada
Ràdio, Lluís Maldonado ha
explicat que “aquest premi

sònia hernández
redacció

 >> Els autors dels microrelats seleccionats per al volum ‘Microvisions’

LLUÍS MALDONADO/ARXIU

respon a dos objectius d’a-
quest ens municipal, com són
l’aposta clara i decidida per
la innovació de continguts i
el compromís amb la cultura
i amb un gènere literari amb
molta projecció radiofò-
nica”. El premi compta amb
el suport de destacades perso-
nalitats del món literari català i
espanyol.

Inscripció als cursos de català
Ja és obert el període de preinscripció als cursos de català,
organitzats del Servei Local de Català (SLC). Del 19 al 23 de
setembre s’obrirà el termini per formalitzar la matrícula, que
es podrà fer a la Casa de la Vila en horari de matí i tarda. Per
accedir als diferents cursos es poden realitzar proves de nivell
i, en finalitzar les classes, poden obtenir els títols oficials. SH

�

ARXIU
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El jaciment de Les Maleses torna
a comunicar-se amb altres poblats

El Museu Municipal proposa una sortida especial per al proper 2 d’octubre

sònia hernández
redacció

El Museu Municipal comença la
temporada amb novetats desta-
cades que, de fet, són conse-
qüència encara de l’activitat del
curs passat. El Museu organitza
una activitat extraordinària el
proper 2 d’octubre al jaciment
ibèric de Les Maleses. El pro-
grama de la sortida consisteix a,
a més de visitar el poblat –on
es podran observar els resultats
dels darrers treballs–, dur a
terme una prova de comuni-
cació visual, lumínica, amb els
poblats de Ca n’Oliver, a
Cerdanyola del Vallès, i del Puig
Castellar, a Santa Coloma de
Gramenet. S’emetran senyals
lluminosos des dels diferents
jaciments per intercomunicar-se.
“Tot i que és una activitat
eminentment lúdica –explica
Mercedes Durán, directora del
Museu–, volem que també si-
gui el fonament per a un futur
treball de recerca que cons-
tati que els habitants dels
tres poblats mantenien co-
municació visual”. El Museu
Municipal col·labora amb els
jaciments de Cerdanyola i Santa
Coloma, i s’inclourà dintre del

programa Ruta dels íbers de la
Xarxa de museus de la Dipu-
tació. Els interessats a participar
es poden inscriure al Museu, al
telèfon 935 651 122. Preci-
sament el jaciment va ser declarat
bé d’interès local al Ple del
passat mes de juliol. Com ha
comentat Durán, amb aquesta
declaració l’Ajuntament pren
consciència de la rellevància del
poblat i es compromet a pre-
servar-lo, així com a difondre i
promoure les tasques que s’estan
realitzant els darrers anys.

Ampliació del fons. Una
altra de les novetats que presen-

ta el Museu és que l’equipament
municipal ha ampliat el seu fons
amb una destacada col·lecció de
segells i paper moneda emesos
a Montcada durant la Guerra
Civil. El grup documental ha
estat donat pel montcadenc
Josep Martí Centelles i ja es pot
consultar a la Casa de la Vila.
La directora del Museu ha
manifestat la seva voluntat per
què el material estigui sempre
exposat a les vitrines, “perquè
–ha afirmat– dóna una infor-
mació molt interessant del
període en que van ser eme-
sos per a tots els montca-
dencs”.

MUSEU MUNICIPAL

 >> El Museu organitza excavacions cada estiu al jaciment

en 2 minuts...
�

Pintures de Miguel Cantero
El pintor montcadenc Miguel Can-
tero, alumne de Joan Capella, exposa
les seves pinturas al local Montcata
Vins de Can Sant Joan. La mostra
es va inaugurar el passat 8 de
setembre i es podrà visitar fins al 2
d’octubre. SH

�

El Premi de Pintura, en marxa
Fins al proper 17 de setembre és obert el termini de recepció
de les obres que opten al Premi Nacional de Pintura Juan Ra-
món Masoliver, que enguany celebra la seva XI convocatòria.
Fins al moment de tancar aquesta edició, s’havia rebut una
quarentena d’obres provinents de tot Catalunya, de l’Estat
espanyol i fins i tot d’Argentina. El veredicte del jurat es farà
públic l’11 de novembre, quan s’inauguri la mostra de les obres
seleccionades entre totes les rebudes. El premi està dotat amb
3.000 euros i el muntatge d’una exposició per al guanyador, i
amb 1.500 euros i una exposició per al finalista. SH

�Gómez Ballesta, premiat a Begur
El montcadenc Pedro Gómez Ballesta ha estat el guanyador
del XX premi
d’arts plàstiques
de Begur, dotat
amb 1.000 euros
i que es va fallar
l’11 de setembre
a la localitat em-
pordanesa; amb
un oli de temà-
tica localca, dedi-
cada a can Roca-
mora. Fins al 25 de setembre es pot visitar a les Escoles Velles
de Begur la mostra composada per les obres presentades, entre
les que es troba la de Gómez Ballesta. SH

BEGUR.NET

MONTSE MARCOS
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El grup de
teatre La Salle
organitza un
nou càsting

celine jiménez
redacció

El proper 24 de setembre co-
mencen les sessions del càsting
per a participar en el nou espec-
tacle que està preparant el Grup
de Teatre de La Salle, que
portarà per títol We will rock you.
La companyia continua amb els
musicals, en aquest cas amb
l’exitós homenatge a Fredy
Mercury. Podrà presentar-se als
càstings tothom que vulgui, amb
un mínim d’edat de 14 anys. Tot
i així, els actors que prendran
part en el musical, segons les
previsions de la directora del
grup Rosa Labrador, seran els
mateixos que a l’espectacle an-
terior, Mañana,ja que molts dels
components de l’elenc con-
tinuen. Malgrat això, la com-
panyia espera la col·laboració de
gent nova, sobretot d’aquells que
per motius d’edad no van po-
der sortir a l’escenari en l’obra
que es va estrenar el passat Sant
Jordi. En total, l’espectacle
estarà format per prop d’una
quarantena d’actors i actrius,
majoritàriament els participants
són gent del mateix centre
educatiu.

Diners republicans signats a mà
el retro-visor

El montcadenc Josep Martí Centelles ha donat al Museu paper moneda i segells de la Guerra Civil

laura grau
fundació cultural

LAURA GRAU

 >> Aquests són alguns dels bitllets que va emetre l’Ajuntament de Montcada durant la República

Les autoritats locals
van signar a mà els

seus bitllets

Montcada i Reixac va ser un dels
1.075 municipis de Catalunya
que l’any 1937 va emetre paper
moneda, una mesura promo-
guda per la Generalitat republi-
cana per fer front a l’escassetat
monetària causada per l’acapa-
rament de les monedes d’argent
per part de particulars que veien
en la plata un valor segur si la
guerra s’allargava i anaven mal-
dades. El Museu Municipal
disposa d’una setantena de
segells i una dotzena de bitllets
emesos pel consistori montca-
denc l’any 1937. El grup docu-
mental ha estat cedit recentment
pel montcadenc Josep Martí
Centelles, membre de la Funda-
ció Cultural Montcada. La
intenció dels responsables del
Museu és que aquest material
ocupi un lloc permanent dintre
de la sala dedicada a la història
del segle XX.

Gest de sobirania. Al
setembre de 1936 la Generalitat
va prendre la iniciativa de crear
el paper moneda nacional català,
amb la mateixa consideració que
els bitllets del banc d’Espanya.
Amb aquest gest Catalunya va

superar la seva dependència
financera i monetària espanyola.
Era un acte de sobirania ja que

es tractava d’una veritable mo-
neda nacional. La garantia de
l’emissió catalana no era consti-
tuïda per un dipòsit en bitllets
del Banc d’Espanya sinó pel
propi tresor i estocs d’or de la
Generalitat. Cal precisar que els
ajuntaments no estaven auto-
ritzats a emetre moneda local,

però sí que podien organitzar  la
vida econòmica local  i, per tant,
el que van fer va ser “tallar” en
petits bocins el paper moneda
legal de la Generalitat o del Banc
d’Espanya. Les autoritats locals,
potser per un afany de control
més estricte, van signar a mà els
seus bitllets.
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>> TIR AMB ARC

sílvia alquézar
redacció

Can Piqué acull
el torneig estatal
de recorregut de

bosc en 3D

El Club de Tir amb Arc Can
Piqué organitza els dies 16, 17 i
18 de setembre el Campionat
d’Espanya de recorregut de
bosc amb dianes en tres dimen-
sions. El campionat, amb prop
de 200 participants, consisteix en
el recorregut de quatre circuits.
Can Piqué hi prendrà part amb
una nodrida representació.

Campionat català. Els ar-
quers de Can Piqué han demos-
trat que es troben en bona for-
ma després dels resultats acon-
seguits al torneig de Catalunya
de la mateixa modalitat, que va
tenir lloc a Llaers (Ripollès) el
passat 11 de setembre. El con-
junt local va quedar quart per
equips i va obtenir un total de
cinc medalles en individual. En
arc recorbat, Salvador Pérez es
va proclamar campió i Juan Ra-
mon Ferrer va ser el tercer. En
la mateixa especialitat, Tomi
Martínez també va pujar al més
alt del podi femení. En arc lliure,
Xavier de la Fuente també va
guanyar la medalla d’or. Pel que
fa a la prova d’arc mecànic,
Isidoro Grajera va acabar en la
tercera posició. En arc recte,
l’arquer Fèlix Pèrez va quedar
quart, a tan sols 4 punts del ter-
cer.

 >> L’arquer F. Pérez en el torneig

CAN PIQUÉ

FUTBOL SALA. GRUP B DIVISIÓ DE PLATA

El Grundig Mobile no passa de
l’empat al primer partit de lliga

El Grundig Mobile només va
poder sumar un punt el 10 de
setembre en el debut de lliga a
casa del Sícoris de Lleida, des-
prés d’empatar a 2, i havent de
remuntar un 2 a 0. Els errors
dels montcadencs en la primera
part van marcar el ritme de partit
i això ho van saber aprofitar els
lleidatans per dominar el joc i
protagonitzar més ocasions. A
més, el conjunt que dirigeix
Marcello Magalhaes va haver de
jugar bona part del matx sense
Silami i Cupim –lesionats– i
Esteller, expulsat per doble
targeta.
El primer gol va arribar a sis
minuts del final de la primera
part en un contraatac. A la re-
presa, el Grundig va evidenciar
problemes per poder generar
oportunitats. En el minut 3, i de
nou al contracop, Riquelme va
fer el 2 a 0. Precisament un exju-
gador del Lleida, Gerard Este-
ller, un dels millors del partit tot
i ser expulsat, va retallar distàn-
cies al minut 26 després d’apro-
fitar una indecisió defensiva.

Descontent general. Però
els montcadencs van demostrar
certa capacitat de reacció i van
acabar pressionant el Sícoris en
la seva pròpia àrea. Fruit del
domini va arribar l’empat del
Grundig a vuit minuts del final,
obra de Jose Rodríguez. Fins al
xiulet definitiu, els de Magalhaes
ho van intentar a la desesperada,
però sense sort. L’actuació del
porter Jordi López, que va subs-
tituir Ivan Font, va ser clau als
darrers cinc minuts amb l’aturada
de dos u contra u. El tècnic
brasiler s’ha mostrat descontent
de l’actuació dels seus jugadors:

lluís maldonado
redacció

FOTOS: RAFA JIMÉNEZ

Els montcadencs van empatar a dos gols a la pista del Sícoris de Lleida en un matx més aviat fluix

 >> Jefferson rep el trofeu

copa catalunya

El Grundig Mobile va començar
la temporada 2005/06 procla-
mant-se sotscampió de la Co-
pa Catalunya de futbol sala,
després de perdre la final con-
tra el Miró Martorell de Divisió
d’Honor per 4-1. El conjunt lo-
cal va donar en tot moment la
cara, però es va veure sorprès
per l’eficàcia golejadora dels
del Baix Llobregat. Els montca-
dencs van accedir a la final
superant en semifinals el Mar-
fil Santa Coloma, l’amfitrió, a
la tanda dels penals.

Darrer fitxatge. L’ala pivot
italobrasiler, Bruno Iervolino, de
24 anys ha fitxat per 2 tem-
porades i arriba a Montcada
per viure la seva primera expe-
riència a Espanya, on assegu-
ra que es juga “el millor futbol
del món”. El jugador s’ha mos-
trat il·lusionat i espera aconse-
guir amb el Grundig l’ascens a
Divisió d’Honor. LM

 >> La plantilla del Grundig Mobile el dia de la final de la Copa Catalunya, a Santa Coloma

EL GRUNDIG PERD LA FINAL CONTRA EL MIRÓ

“Hem jugat molt malament,
no hem sabut entrar en el
partit contra un equip inferior
físicament, i està demostrat
que, perdre punts així, al fi-
nal de lliga es paga”. L’entre-
nador va evitar parlar de les
lesions de Cupim i Silami,
l’expulsió d’Esteller o l’absència
del darrer fitxatge Bruno, per
justificar l’empat: “Qualsevol
jugador de la plantilla té prou
qualitat com per aprofitar els
minuts que té a la pista”.
Per la seva banda, el president
del Grundig Mobile, Eusebio
Carrero, ha destacat l’esforç que
ha tornat a fer el club per tenir
la millor plantilla possible. “És
un conjunt més compensat
que l’any passat”, destaca Car-
rero, qui ha recordat que l’ob-
jectiu tornar a ser el de l’ascens
a Divisió d’Honor. D’altra ban-
da, el club ha informatitzat les
oficines i les entrades ja dis-
posaran de banda magnètica.  >> L’italobrasiler Bruno
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sílvia alquézar
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L’emoció i el bon futbol tor-
nen al camp municipal de la
Font Freda. El CD Montcada
debutarà a la lliga de Preferent
el pròxim 18 de setembre con-
tra el Canovelles (12h), un con-
junt novell a la categoria format
per joves jugadors. El bloc lo-
cal, dirigit per Toni Carrillo per
segona temporada, té com a
objectiu aconseguir l’ascens a Pri-
mera Catalana. Malgrat això, el
tècnic assegura que no vol po-
sar pressió en els jugadors i sí
anar partit a partit. Respecte al
primer matx del campionat,
l’entrenador espera poder su-
mar el primer triomf: “Crec
que el Montcada és superior
tècnicament al Canovelles,
però encara s’ha de jugar el
partit”.

Els rivals. El conjunt montca-
denc ha quedat enquadrat un
any més al Grup Primer. En-
guany es retrobarà amb rivals
ben coneguts per l’afició local
com l’Escala i el Vic, que no-
vament són dos dels clubs fa-
vorits per lluitar per l’ascens jun-
tament amb el Sants, el Caprabo
i el Tossa. “La nova lliga és
més igualada, per tant, serà

>> FUTBOL. Grup Primer de Preferent

El CD Montcada, a punt per
sumar el primer triomf de lliga

>> FUTBOL. Grup Novè de Segona Regional

FOTOS: PILAR ABIÁN

El Sant Joan dissenya
un equip per ascendir

SANT JOAN ATLÈTIC

sílvia alquézar
redacció

El Sant Joan Atlètic ha iniciat
una nova campanya amb la mi-
rada posada en l’ascens a Pri-
mera Regional. El conjunt local
es va quedar la temporada an-
terior a tan sols un punt de ju-
gar la promoció per pujar de
categoria. “Hem fet un equip
amb aspiracions d’ascendir,
hi ha molta il·lusió”, afirma
el tècnic, Rafa González, qui ha
fet una valoració positiva de la
pretemporada. El Sant Joan ha
mantingut pràcticament el
mateix bloc de l’any passat, amb
vuit incorporacions: el porter
Ivan López, els defenses Curro,
Ivan Laguna i Sergio Giménez,
els migcampistes Manolo Sali-
nas –l’últim fitxatge tancat– i
Dani Bueno i els davanters Ivan
Salinas i Marc Montcada. Abans
de començar la pretemporada
va marxar el porter Pablo Ga-
mallo, que ha fitxat pel Pla del
Penedès.

Acord. Aquesta serà la prime-
ra temporada que el Sant Joan
jugarà com a filial del CD
Montcada, tot i que l’equip

 >> Manolo Salinas és l’últim fitxatge

 >> La plantilla del CD Montcada per a la temporada 2005-2006

>> FUTBOL. Tercera Regional

Neix la UE Santa Maria

mantindrà el seu nom i la seva
identitat. Fruit d’aquest conveni,
ja s’ha pres la primera mesura
per compartir el porter Albert
Rocher, que podria vestir la
samarreta dels dos conjunts al
llarg de la temporada.
El Sant Joan debutarà al cam-
pionat de lliga el 18 de setembre
al camp de l’Almeriense. El pri-
mer partit al camp municipal de
la Font Freda serà el dia 25 con-
tra el Sant Celoni, matx que
aprofitarà el club per fer la pre-
sentació oficial de la nova plan-
tilla (12h).

Exdirectius i exjugadors de la
Penya Decano han tornat a po-
sar en marxa la Unió Esportiva
Santa Maria, un club de futbol
inactiu des de fa més de cinc
anys. Els nous responsables han
creat un conjunt amateur que ju-
garà al Grup 17 de Tercera Re-
gional, dirigit per Miguel Ar-
güelles, i un juvenil, entrenat per
Nicolàs Cruz, que també farà les
funcions de coordinador gene-
ral de l’entitat. El president és
Ricardo Moya, qui ha avançat
que “els objectius del club

passen per crear més equips
del planter i intentar classi-
ficar l’amateur el més a dalt
possible”. La UE Santa Maria
juga els dissabtes al camp de la
Ferreria a les 18h. La lliga co-
mençarà el 2 d’octubre.

UNA PLANTILLA MÉS COMPENSADA
El CD Montcada ha dissenyat
una plantilla que manté la co-
lumna vertebral de la tempora-
da anterior amb deu incorpo-
racions: Asensio, Albert Martí-
nez, Pinto, Lolo, Roque, Sego-
via, Rafa, Pep, Joël Ruiz i Raúl
Moreno. Els reforços arriben
amb l’objectiu de donar més
rapidesa a l’atac, crear més
ocasions de gol i mantenir la
solidesa defensiva de l’any
passat. L’entrenador, Toni Car-
rillo, s’ha mostrat satisfet amb
el rendiment de la plantilla en
la pretemporada i ha quedat
gratament sorprès per la ràpida
integració dels nouvinguts.
“Tots els jugadors estan molt
motivats, s’ha creat un bon
grup i és un equip molt
madur”, explica el tècnic.
Aquesta serà la primera tem-
porada que el Sant Joan, amb
l’objectiu de pujar a Primera,

el nou equip

més difícil però també té
l’avantatge que qualsevol
equip pot guanyar o perdre.
El més regular s’emportarà el
primer lloc”, afirma Carrillo,
qui recorda que a la campanya
anterior hi havia un conjunt com
el Blanes molt superior que es
va proclamar campió i després

uns cinc equips que van lluitar
per la plaça de promoció, que
es va adjudicar el Cassà de la
Selva.
El CD Montcada va presentar
oficialment la plantilla davant de
l’afició montcadenca el passat 4
de setembre amb un partit
amistós contra el Martinenc.

farà les funcions de filial del pri-
mer equip del CD Montcada.
De fet, a l’últim torneig de
preparació, Carrillo va convocar
tres jugadors de Can Sant Joan:
Nandi, Marc i Sergio. “Pot ser
positiu, esperem que les
lesions ens respectin i no
haver de tocar gaire el Sant
Joan perquè també busca
l’ascens de categoria”, comen-
ta l’entrenador. SA

sílvia alquézar
redacció

 >> Nicolàs Cruz entrena el juvenil

LLUÍS MALDONADO

 >> El tècnic Toni Carrillo
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>> BÀSQUET MASCULÍ. Inici de temporada

El Valentine passa
a semifinals de la

Lliga Catalana EBA
sílvia alquézar
redacció

El Valentine masculí ha comen-
çat amb bon peu la nova tempo-
rada. El conjunt dirigit per Cé-
sar Saura, amb un estil de joc
més agressiu que als darrers anys,
s’ha classificat per a les semifinals
de la Lliga Catalana EBA. En la
fase prèvia, l’equip local va vèn-
cer el passat 4 de setembre l’An-
dorra al pavelló Miquel Poblet
per 84-67 i el dia 7 va guanyar a
la pista del Navàs per 75-84. El
Valentine jugarà el 22 de setem-
bre, a les 21.15h, el matx d’anada
de semifinals al pavelló del Pla
d’en Coll contra el Prat, un equip
que, en paraules de l’entrenador,
“té la millor plantilla de la
categoria”. El partit de torna-
da es disputarà al Baix Llobregat
el dia 28 o 29.

Bones vibracions. Els
montcadencs han ofert una bo-

FOTOS: SÍLVIA ALQUÉZAR

 >> La plantilla del Valentine masculí de la temporada 05-06

CANVI DE TÈCNIC ABANS DE COMENÇAR
valentine femení

El Valentine femení ha canviat
d’entrenador abans que comen-
cés fins i tot la pretemporada.
Carlos Company es va fer càrrec
de l’equip quan va acabar la lliga
i va començar a preparar la plan-
tilla del pròxim campionat, però
al juliol va anunciar que aban-
donava la disciplina del club
perquè havia fitxat per un altre
equip. El seu substitut és Gre-
gorio Fajardo, un tècnic que
prové de l’Alella amb expe-
riència a la Lliga EBA del bàs-
quet masculí. Abans de les
vacances la plantilla estava ja
tancada, però al setembre hi va
haver dues baixes amb la marxa
de les jugadores Ruth i Laura.
El Valentine té la intenció de fitxar
una interior i una aler per com-
pensar l’equip, tot i que el mateix
entrenador reconeix que “a
aquestes alçades serà difícil
perquè el mercat està pràcti-

CB MONTCADA

na imatge en aquesta compe-
tició,  que ha servit de prepara-
ció de cara a la Lliga EBA, en la
qual el Valentine ha quedat en-
quadrat al Grup C i debutarà el
dia 18 a la pista de l’Olesa. El
conjunt local ha renovat bona
part de la plantilla. El primer
fitxatge va ser l’aler Darío Gar-
cía, un jugador experimentat que
prové del Vic. També s’han in-
corporat a la plantilla el pivot
Marc Fabregat, del Mataró, i el
jove aler del planter Lisard Ruiz.
Els últims a arribar han estat dos
bases: Lluís Curto, format al
planter del Barça, i Xavier Ven-
tura, de 23 anys i amb una gran
projecció en l’elit del bàsquet
estatal, tot i que una greu lesió
l’ha allunyat de les pistes fa més
d’un any. El jugador, que amb
19 anys ja va debutar a l’ACB
amb el Joventut de Badalona,
arriba a Montcada amb la
il·lusió de tornar a ser el d’abans.

cament tancat. Crec que serà
més fàcil fitxar al novembre
quan hi hagi les primeres bai-
xes”, ha dit Fajardo, qui afirma
que l’objectiu de la temporada
és mantenir la categoria i, si sur-
ten bé les coses, aspirar a es-
tar entre els conjunts de dalt. El
Valentine començarà la lliga de
Primera Catalana el 25 de se-
tembre. El primer rival serà el
Banyoles a la pista coberta
(16.15h). SA

“És un luxe per a la nostra
plantilla. És bon defensor,
molt ràpid, anotador i amb
una gran visió de joc”, ha
comentat el tècnic, César Saura,
qui ha fet una valoració positiva
de l’inici de temporada del seu
equip. “Els jugadors s’han
adaptat bé al nou estil de joc,
més ràpid i agressiu”, destaca
Saura.

Presentació dels
dos bases nous
El Valentine masculí va pre-
sentar el passat 13 de se-
tembre els dos últims fitxatges
de l’entitat per a la nova tem-
porada: els bases Lluís Curto
i Xavier Ventura. A la foto,
d’esquerra a dreta, el tècnic
del Valentine masculí César
Saura, Curto, Ventura i el
president del Club Bàsquet
Montcada, Pere Oliva. SA

 >> El tècnic Gregorio Fajardo
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La Salle Montcada inicia la nova
temporada amb quatre sèniors

>> HANDBOL. Primera Catalana

sílvia alquézar
redacció

PILAR ABIÁN

 >> La Salle femení disposa enguany d’una àmplia plantilla

El CH La Salle Montcada té
enguany dos equips sèniors
masculins i dos femenins, que
jugaran a Primera i Segona Ca-
talana. El primer conjunt de La
Salle, el sènior A que dirigeix
Jaume Puig, manté pràcticament
la mateixa plantilla de l’any pas-
sat, amb les incorporacions dels
júniors Chus –que prové del ju-
venil del BM Granollers– i els
porters Evángel –un vell cone-
gut de l’afició que torna al club
després d’un any sense jugar– i
Carles Jiménez, del sènior B. Pel
que fa a les baixes, el grup no
podrà comptar amb els porters
Sergio Valero i Titu, Jaume Soto
i el lateral Carlos. L’objectiu
bàsic de l’equip és mantenir la
categoria de Primera Catalana,
que enguany ha variat el sistema
de competició. La Federació
Catalana ha dividit els 16 parti-
cipants en 2 grups de 8, dels
quals els 3 primers jugaran la
fase d’ascens i els 5 últims dis-
putaran el descens. “La catego-
ria és complicada, perquè hi
ha molta igualtat entre els
diferents clubs”, afirma l’en-

trenador. La Salle debutarà a la
lliga el pròxim 8 d’octubre a la
pista de la Canonja.

Sèniors femenins. L’entitat
ha creat enguany un equip B, que
jugarà a Segona Catalana. El pri-
mer, dirigit per Josep Quirós,
militarà a Primera i comptarà
amb molts efectius nous. Preci-
sament el motiu de la creació del
nou conjunt B és “mantenir
totes les noies que han arribat
a l’entitat aquesta tempora-

da”, ha comentat l’entrenador,
qui ha afegit que ambdues
plantilles entrenaran plegades.
Pel que fa als objectius marcats,
el tècnic espera no patir tant
com la campanya anterior per
mantenir la categoria.
La Salle presentarà tots els
equips de l’entitat el pròxim 25
de setembre al pavelló Miquel
Poblet (11.30h). Hi haurà partits
entre els diferents conjunts del
club des de les 9.30h fins a les
13h.

en 2 minuts...
�Debut del sènior B del CB Montcada

�El Grundig B estarà a Primera B

�L’AE Can Cuiàs puja a Primera

El sènior B del Club Bàsquet Montcada debutarà a la lliga de
Primera Catalana el pròxim 17 de setembre a la pista de la
Garriga, un dels favorits de la categoria. El conjunt local, que la
temporada anterior va assolir l’ascens, ha fitxat quatre reforços:
el base Quim Gómez, del Castellar; l’aler Jordi Martínez; l’escolta
Albert Miguel, del Dosa Badalona; i el pivot Josep Maria Pons,
del Cornellà B. L’equip, dirigit per Joan Rubio, ha pujat del júnior
l’aler Xavier Moix. Segueixen a la plantilla Robert Chillón, Oriol
Casanova, Francesc Lozano i els germans Alberto i Lolo
Martínez. L’objectiu és mantenir-se a Primera. “Hem començat
amb molta il·lusió, però les lesions no ens estan respectant
a principi de temporada”, ha indicat el tècnic. SA

L’Associació Esportiva Can Cuiàs jugarà enguany a Primera.
L’ascens no es va aconseguir matemàticament en acabar la lliga,
ja que va quedar quart del Grup Tercer de Segona A però, després
de diverses renúncies, finalment el club ha obtingut la nova
categoria. L’equip, dirigit per Alfonso Anés, manté el mateix
bloc de la temporada anterior, amb les incorporacions del porter
Dani Medina i el pivot Omar. L’AE Can Cuiàs debutarà a la
competició el pròxim 24 de setembre a la pista del barri contra
el Castellar del Vallès (18h). SA

El sènior B del Grundig Mobile jugarà a Primera Nacional B,
tot i que l’any passat no va descendir de Primera A. El club ha
decidit renunciar a la categoria per motius econòmics i esportius,
ja que ha pujat l’equip juvenil de la temporada anterior al conjunt
B. “L’objectiu és mantenir-nos i formar els jugadors”, afir-
ma el tècnic, Manuel Rivas, qui reconeix que la plantilla, amb una
mitjana de 18 anys, notarà molt el salt a Primera B. El sènior B
debutarà a la lliga el 24 de setembre al pavelló Miquel Poblet
(18h) contra el Metacón. SA
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El marxador Javier Quílez
guanya dues medalles d’or

>> ATLETISME. Campionats d’Espanya i del Món de veterans

CA MOLLET

sílvia alquézar
redacció

Dos atletes de Montcada i Rei-
xac han obtingut uns excel·lents
resultats als campionats d’Espa-
nya i del Món de veterans, dis-
putats a Torremolinos (Màlaga)
i Sant Sebastià durant el mes
d’agost. Javier Quílez, del Club
d’Atletisme de Mollet, va
guanyar la medalla d’or a la cursa
de 10 quilòmetres marxa de la
categoria de 45 a 50 anys. A la
prova de llançament de jabali-
na, l’atleta va quedar quart amb
una marca de 35 metres i 30
centímetres. En el Mundial, el
marxador local va obtenir tam-
bé el guardó d’or per seleccions
estatals a la prova dels 20 quilò-
metres. A la classificació indivi-
dual, Quílez va entrar el setè
amb un temps d’una hora, 52
minuts i 10 segons.

Més medalles. L’altre atleta
veterà que va aconseguir pujar
al podi al Campionat d’Espanya
és Ildefonso Teruel, que va que-
dar tercer a la cursa dels 3.000
metres obstacles a la categoria
de 40 a 45 anys. Al Mundial, el
corredor de la Joventut Atlètica
Montcada va arribar el setè a la
mateixa prova i va entrar en el
lloc 36 al cros de 8 quilòmetres.
La marca aconseguida als 3.000
metres –10 minuts i 45 segons–

Ildefonso Teruel obté el guardó de bronze als 3.000 m obstacles de l’estatal

 >> El marxador Javier Quílez amb les dues medalles d’or

 >> Teruel, a l’esquerra, al podi

El CD Montcada triomfa
a totes les competicions

>> DARDS. Balanç de la temporada anterior

sílvia alquézar
redacció

El Club Dards Montcada ha
triomfat en la seva primera tem-
porada com a entitat, amb po-
dis i medalles a totes les compe-
ticions en què ha participat.
L’Estació del Nord de Barce-
lona va acollir el 10 de setembre
el lliurament de premis, amb
nombrosa representació local.
Al Campionat de Catalunya, el
CD Montcada va guanyar per
equips i, en individual, Carlos
Rodríguez i Juani Romo van
obtenir el guardó d’or a la pro-
va de 501. A l’Open Nacional
de Ciudad Real, el montcadenc
Josep Santonja va pujar al més
alt del podi en 501 i Carlos
Rodríguez va ser segon. Per pa-
relles, ambdós jugadors van
aconseguir també el màxim

 >> Alguns dels components del Club Dards Montcada

CD MONTCADA

La UE Montcada acaba
a la desena posició

>> ESCACS. Campionat d’Espanya

sílvia alquézar
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La Unió Escacs Montcada va
fer un bon paper al Campionat
d’Espanya de Primera Divisió,
disputat entre l’11 i el 14 d’agost
a les Cotxeres de Sants de Bar-
celona. El conjunt local –format
per Marcelo Panelo, Arturo Vi-
darte, José María Hernando,
Alejandro Ríos i Raúl Omar– va
acabar a la desena posició amb
12’5 punts, d’un total de 26 clubs
participants. El conjunt local, que
era la primera vegada que
disputava un torneig estatal per
equips, va guanyar tres partits,

 >> L’equip local, a l’esquerra, en una de les rondes del torneig estatal

UE MONTCADA

magatzem
La zona d’atletisme del Pla
d’en Coll disposarà pròxima-
ment d’un magatzem i d’un
despatx, una antiga reivindi-
cació de la Joventut Atlètica
Montcada (JAM) per millorar
la seva gestió i funcionament.
L’espai permetrà al club guar-
dar tot el material que es fa
servir durant els entrena-
ments i la documentació de
l’entitat. Les obres les durà a
terme l’empresa José García
Excavaciones, la mateixa que
està construint al costat de la
zona d’atletisme 16 pistes de
petanca, que es preveu esti-
guin enllestides el pròxim
mes d’octubre.Els treballs,
valorats en 373.968 euros, es
van iniciar a final d’abril.  SA

l’han situat com un atleta de
Nivell Nacional en el rànquing
que estableix la Federació Espa-
nyola d’Atletisme.

en va empatar un i en va perdre
dos. Fins a l’última ronda es va
lluitar per l’ascens de categoria,
però es va perdre per la míni-
ma (2’5-1’5) davant el CA Uni-
versidad de Oviedo. “Estem
molt satisfets perquè hem
quedat per davant d’equips
més forts i veterans que el
nostre. Ha estat un èxit i un
experiència molt enriquidora
per als jugadors”, ha dit el
president, Jaume Izquierdo. La
UE Montcada jugarà aquesta
temporada a la Divisió d’Honor
del Campionat català, després de
l’ascens aconseguit enguany.

Dos equips locals lluiten per
passar a la fase final de Madrid

>> FUTBOL SALA. Copa MoviStar de les Cultures

guardó i, per equips, el CD
Montcada es va proclamar cam-
pió. Pel que fa a la Lliga, el club
també ha guanyat el títol, amb
127 punts i 92 de diferència so-
bre el segon classificat.
D’altra banda, quatre compo-
nents de l’entitat –Josep San-
tonja, Ángel Porras, Dani Mar-
tínez i Jesús García– participa-
ran del 12 a 16 d’octubre al
Campionat d’Europa, que es
farà a Alemanya. La nova tem-
porada començarà a final de
setembre amb l’objectiu de “re-
petir i millorar els resultats
d’enguany”, explica el presi-
dent, Josep Santonja. El club
intentarà organitzar aquesta tem-
porada un torneig puntuable
per al rànquing internacional, que
aplegaria prop de 600 jugadors
d’arreu del món.

El pavelló Miquel Poblet serà
l’escenari els dies 17 i 18 de se-
tembre de la fase local de la
Copa MoviStar de les Cultures,
un torneig de futbol sala que
pretén impulsar la unió entre per-
sones de diferents cultures i na-
cionalitats sota les consignes del
respecte i la solidaritat. Montca-
da ja va acollir els dies 18 i 19
de juny la fase prèvia, on van
competir 32 equips d’arreu de
Catalunya, dels quals 12 han
passat a la ronda següent.

Participació local. Entre
els conjunts que jugaran la fase
local es troben dos equips
montcadencs: Montcada Cultu-
ra, un equip format per joves
montcadencs de 18 a 24 anys
dirigits per Javier Vázquez, i
Assalam, composat per ciu-
tadans marroquins sota les
ordres de Hassan El Idrisi. El
primer  jugarà el dia 17 a les 15h

 >> L’equip Assalam està format per ciutadans d’origen marroquí

i el segon ho farà a les 13h. Si
guanyen, hauran de tornar a
competir diumenge. La fase fi-
nal tindrà lloc el 5 i el 6 de no-
vembre a Las Rozas, a Madrid.
Als equips que passin a la gran
final, l’organització els propor-
cionarà el transport i l’allotja-
ment. A més de Montcada, hi

sílvia alquézar
redacció

ha altres seus com Madrid, Se-
villa, València, Màlaga, Saragossa
i Múrcia, amb la participació glo-
bal de més de 2.200 jugadors.
La iniciativa està promoguda per
MoviStar i compta amb el su-
port de la Lliga Nacional de Fut-
bol Sala i la Federació Espanyola
de Municipis i Províncies.

SALAM

JAM
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>> JOCS ESCOLARS

viu l’esp�rt institut municipal d’esports i lleure

Les inscripcions a la lliga escolar
es tancaran a finals de setembre

El Consell de l’Esport Es-
colar de Montcada i Rei-
xac (CDEM), les AMPA
dels centres i l’Institut Mu-
nicipal d’Esports i Lleure
(IME) han iniciat el procés
per formar els equips per
als Jocs Escolars de la tem-
porada 2005-2006. El  12
de setembre, primer dia
de l’inici de curs, els orga-
nitzadors van repartir la
butlleta d’inscripció a totes
les escoles i instituts. Els
interessats a competir en
la lliga escolar l’hauran de
dipositar en una urna ins-
tal·lada en el seu mateix
centre fins el 26 de setem-
bre. Els entrenaments co-
mençaran el 3 d’octubre.

Més equips. L’oferta
esportiva dels Jocs Escolars
és la mateixa que la de la
temporada passada. Els
més petits, fins a 6 anys, fa-
ran psicomotricitat. Els in-
fants d’educació primària
tornaran a practicar el mul-
tiesport, amb un esport di-
ferent –futbol sala, bàsquet
i handbol– cada trimestre.
Al cicle mitjà i a secundària

Els instituts Montserrat Miró i La Ferreria amplien la seva oferta i podrien incorporar-se a una lliga de futbol sala de secundària

augment de grups

CAL INCREMENTAR LA PLANTILLA DE MONITORS

Els organitzadors de la
lliga escolar continuen
buscant monitors per als
equips, ja que aquest any
la previsió és que hi hagi
més grups. La coordina-
dora de l’esport escolar,
Susana Moreno, ha expli-
cat que aquesta tempo-
rada continuen la gran
majoria dels tècnics de

l’any passat i destaca que
“és una experiència molt
maca per als monitors, la
majoria estudiants, poder
començar a exercir. Si al-
gú marxa és perquè co-
mença a treballar en algu-
na feina que li ocupa mol-
tes hores o perquè vol
continuar estudiant”. El
CDEM té actualment 27

monitors, “mentre que
quan vam començar
amb les novetats, fa dos
anys, només n’érem 11”
ha recordat Moreno. Els
interessats a ser moni-
tor dels Jocs Escolars
han de presentar el seu
currículum a les instal·la-
cions de l’IME, ubicades
a Montcada Aqua. SD

els esportistes hauran
d’escollir entre bàsquet,
futbol sala, handbol i korf-
bal –aquesta darrera
modalitat només s’ofereix
a secundària.
La coordinadora de l’es-
port escolar, Susana More-
no, ha avançat que “pro-
bablement, aquesta
temporada hi haurà més
equips benjamins per-
què l’any passat vam te-
nir molts nens a multi-
esport, encara que, tot i
les previsions, hem d’es-
perar a què acabi el pe-
ríode de matrícula per
tenir les dades defini-
tives”. El preu d’inscripció
per als alumnes de l’escola
pública és de 65 euros
anuals per a multiesport,
cicle mitjà i secundària, de
40 euros anuals per una
hora setmanal de psico-
motricitat i 80 euros anuals
per a dues hores. A l’escola
concertada, els preus de psi-
comotricitat són els ma-
teixos i la resta de modali-
tats costa 105 euros l’any.

Secundària. Un any
més, el CDEM i l’IME
s’han proposat augmentar

la participació dels alumnes
de secundària als Jocs Es-
colars. El president del
CDEM, Agustín Fuertes,
ha avançat que “les previ-
sions per a aquesta tem-
porada són fer una lliga
de futbol sala a primer i
segon d’ESO, amb
equips de joves que l’any
passat feien sisè de pri-
mària i volen continuar
amb l’esport escolar”.
Segons Fuertes, a l’IES
Montserrat Miró podrien
sortir tres equips, a l’IES La
Ribera uns altres tres i a
l’IES La Ferreria dos equips
més. El president del
CDEM ha explicat que
“hem demanat suport al
CFS Montcada i a l’AE
Can Cuiàs perquè si ens
aporten un equip cadas-
cun, en tindrem sufi-
cients per formar la lli-
ga”. Fins ara, el Montser-
rat Miró oferia només
korfbal mentre que a La
Ferreria no hi havia cap
equip. L’institut de La Ri-
bera fa dos anys que for-
ma equips per a la lliga esco-
lar.  La primera reunió de
la temporada del CDEM
es farà el 20 de setembre.

SILVIA DÍAZ

 >> Els organitzadors de la lliga escolar continuen treballant per fomentar l’esport a secundària

Comença la matrícula de les activitats
a la Zona Centre i Montcada Aqua

>> CURSOS.  Zona Centre i Montcada Aqua

L’IME ha obert el perío-
de d’inscripció a les activi-
tats esportives per a la tem-
porada 2005-2006 a la
Zona Centre (Bonavista,
s/n).
Les classes d’aeròbic infan-
til es faran els dilluns, di-
mecres i divendres en dos
horaris a escollir, o bé de
17.30 a 18.15h, o  de 18.15
a 19h. La matrícula té un
preu de 21,90 euros i la
quota mensual és d’11
euros. L’aeròbic d’adults
s’ofereix els dilluns, dime-
cres i divendres, de 19 a
20h i de 20 a 21h. El preu
de la matrícula és de 21,90
euros i la quota mensual,
de 21,20 euros.
La gimnàstica de manteni-
ment es farà en horari de

silvia díaz
redacció

 >> Montcada Aqua ha ampliat l’oferta de cursos d’aigua

MIQUEL ALBA

matí els dilluns, dimarts,
dijous i divendres, de 9.30
a 10.30h, i en horari de tar-
da, els dimarts i dijous en
tres torns a escollir, de 16
a 17h, de 17 a 18h i de 20
a 21h. El preu de la matrí-
cula és de 21,90 euros i la
quota mensual, de 16,90
euros. Les persones majors
de 65 anys i residents a
Montcada tindran un 50%
de descompte en la matrí-
cula i en la quota de
l’aeròbic i la gimnàstica.
La tercera proposta que
presenta l’IME són balls de
saló. Els alumnes del nivell
1 faran classe els dilluns, de
22.15 a 23.45h, i els del
nivell 2, els dimarts, de
22.15 a 23.45h. El preu és
de 50 euros trimestrals. Els
interessats a cursar alguna
d’aquestes activitats s’han

d’inscriure a les instal·lacions
de l’IME, a Montcada
Aqua, de dilluns a dijous, de
9 a 13h i de 17 a 19h, i els
divendres, de 9 a 13h.

Natació a l’Aqua.
Fins al 23 de setembre es-
taran obertes les inscrip-
cions per als cursos de na-
tació que ofereix el
complex lúdic-esportiu
Montcada Aqua, tot un
ventall d’activitats per a
totes les edats i nivells, a
partir dels 6 mesos d’edat.
Aquesta temporada han
augmentat considera-
blement els grups de
cursets per a infants. En el
nivell de nadons –de 6 a
36 mesos– s’han creat 4
grups nous, el que situa
l’oferta per aquesta franja
d’edat en deu grups. En el

nivell de bressol, s’han creat
6 grups més, 4 d’iniciacio i
2 de nivell mig; en total,
n’hi haurà 18. Dels 12
grups de natació infantil,
n’hi ha 4 de nous, 3 de
perfeccionament i 1 d’ini-
ciació. En adults s’ha for-
mat un grup més de nivell
de perfeccionament i en
total hi ha 15 grups. Els
cursets seran trimestrals. El
primer trimestre comença-
rà el 3 d’octubre i finalit-
zarà el 22 de desembre. La
matrícula per als menors
de 18 anys té un preu de
31,01 euros i per als adults,
de 41,30 euros. Els interes-
sats a consultar els horaris
dels cursets i a fer la ins-
cripció s’han d’adreçar a les
instal·lacions de Montcada
Aqua (c/Tarragona, 32), de
dilluns a divendres de 9 a

14h i de 16 a 20h. Les pla-
ces són limitades, d’entre 8
i 20 persones en funció del
grup. D’altra banda, tam-
bé estan obertes les
inscripcions per a l’Escola
de Natació. Els alevins,

infantils i cadets entrenaran
els dilluns, dimecres i
divendres de 19 a 19.45h,
mentre que els prebenja-
mins i benjamins ho faran
els dimarts i dijous, en el
mateix horari.

silvia díaz
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>> FUTBOL. Inici de lliga

L’Escola de Futbol Montcada
comença amb més de 200 jugadors

La primera temporada de
l’Escola de Futbol Mont-
cada arriba plena d’il·lu-
sions i expectatives. La ma-
jor part dels equips va co-
mençar a entrenar tot just
tornar de les vacances i, el
primer cap de setmana de
setembre, algunes cate-
gories ja van disputar
partits amistosos. La nova
entitat té pràcticament tan-
cades totes les plantilles
dels equips de futbol i
futbol sala amb què
comptarà aquesta tem-
porada, però encara hi ha
equips que poden in-
corporar jugadors, espe-
cialment els femenins i els
cadets de futbol, així com
tots els equips de futbol
sala, que són quatre: juve-
nil, cadet, infantil i aleví.

Inscripcions. Els in-
teressats es poden inscriu-
re encara als camps de
futbol de la Font Freda i
Can Sant Joan, de dilluns a
divendres, de 19 a 20.30h.
El preu de la matrícula és
de 90 euros i inclou
l’equipació i la fitxa
federativa, a més del car-
net de soci per als pares,

L’entitat comptarà amb una vintena d’equips en competició federada i comarcal

que els permet anar a veure
els partits del CD Mont-
cada i de la UE Sant Joan-
Atlètic.

200 integrants. El
president de l’EF Mont-
cada, José Hernández, ha
avançat que “actualment
comptem amb més de
200 inscrits, una xifra
que està en concor-
dància amb les expec-
tatives de matriculats
que ens vam plantejar
als orígens de l’escola”.
Segons Hernández, els
jugadors i els pares han
estat molt receptius amb
l’entitat. “Sembla que
molta gent s’ha il·lusio-
nat amb el projecte de
la nova escola de futbol
i està col·laborant bas-
tant amb nosaltres”. Des
del primer cap de setmana
del mes de setembre, tots
els equips han disputat
amistosos de pretempo-
rada, per comprovar el
nivell dels jugadors. El club
ha previst organitzar la
presentació oficial dels
equips el proper 12 d’oc-
tubre, a partir de les 10.30h.
L’acte tindrà lloc al camp
municipal de la Font
Freda.

SILVIA DÍAZ

 >> Els patufets en un partit de pretemporada

L’alcalde de Montcada i Reixac, César Arrizabalaga
(PSC), el president de l’Institut Municipal d’Esports i
Lleure (IME), Juan Parra (PSC), i el president de l’Àrea
Social, Carles Guijarro (PSC), van lliurar el 21 de juliol
a la coordinadora d’Unicef  Barcelona, Nieves Prieto,
la recaptació de les activitats esportives d’estiu –1.440
euros– que aquest any tenien una finalitat solidària. Parra
va agrair als montcadencs la participació a les activitats
d’estiu i la seva contribució al programa Deporte para
el Desarrollo. Prieto va agrair a l’Ajuntament la seva
col·laboració i va recordar que “Unicef està present
a 158 països del món per garantir els drets dels
infants, un d’ells, el dret a l’oci i a l’esport”. El
lliurament a Unicef va tenir lloc en el marc de la festa
de cloenda de les activitats d’estiu, que va comptar
amb la participació de 2.500 persones a la plaça Lluís
Companys. SD

>> PRESENTACIÓ D’EQUIPS

El Grundig Mobile i el CH La Salle
Montcada, els clubs més matiners

El CFS Montcada- Grun-
dig Mobile presentarà el 17
de setembre al pavelló Mi-
quel Poblet els equips del
planter (16h), aprofitant el
primer partit a casa de l’e-
quip de Plata davant el Cor-
bera. L’entitat compta
aquesta temporada amb sis
conjunts federats –juvenil,
cadet A, cadet B, infantil, aleví
i benjamí A– i dos de for-
mació, el benjamí B i el
prebenjamí o escola. A la
mateixa jornada es presen-
taran els entrenadors dels
equips i els dos nous coordi-
nadors: José Jiménez –que
s’encarregarà del juvenil, ca-
dets i sènior B– i Francisco
Ventura, responsable de les
categories inferiors.

L’handbol, el 25.
L’afició del CH La Salle

 >> Entrenament del benjamí A del Grundig Mobile

Montcada coneixerà la
composició dels seus
equips el proper 25 de se-
tembre, també al pavelló
Miquel Poblet.
El club ha organitzat una
matinal per presentar els
conjunts de la tempora-
da 2005-2006. La jor-
nada començarà a les

Sis equips locals
a alta competició

Els equips de bàsquet que
juguen el Campionat de
Catalunya comencen la lli-
ga el cap de setmana del
17 i 18 de setembre. Al CB
Montcada, els equips sots-
21 –entrenat per Ismael
Sistrachs– i el júnior A –
amb Pili Bilbao com a tèc-
nica– són la gran aposta de
l’entitat per a aquesta tem-
porada. El cadet A –en-
trenat per Jordi Sistrachs–
també juga a preferent.
Aquest equip i el júnior A
van realitzar, a l’agost, un
stage de pretemporada a
Andorra. Els jugadors de
Sistrachs van jugar un
amistós el 3 de setembre i
els de Pili Bilbao un altre,
el 31 d’agost, davant

>> BÀSQUET. Campionat de Catalunya

l’Sfèric de Terrassa, que van
guanyar còmodament. Els
equips júnior B i cadet B
disputen aquest any el cam-
pionat B de les seves
respectives categories. Per
la seva banda, l’equip jú-
nior del CB La Salle Mont-
cada competeix  un any
més pel Campionat de
Catalunya.  L’entrenador
del júnior torna a ser Beni
López, que dirigeix un
equip de noies amb les
quals porta sis anys. El con-
junt femení va fer un stage
de pretemporada al
municipi de Gualba (Vallès
Oriental), del 8 a l’11 de
setembre, en el qual les ju-
gadores van disputar dos
partits amistosos. SD
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 >> El júnior A del Montcada contra l’Sfèric de Terrassa
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Recaptació solidària

JUVENILS DE L’ESCOLA JUGUEN

AMB EL CD MONTCADA

convocatòria

Cinc jugadors juvenils de l’EF Montcada han estat
convocats pel CD Montcada: Diego Sierra (absent a
la foto), Carlos Lorenzo, Rafael López, Christian i
Jonathan Domínguez. De fet, Sierra va ser l’autor del
gol que va permetre l’empat a l’equip de Toni Carrillo
en un amistós davant el CF Parets. SD

SILVIA DÍAZ

9.30h amb un partit que
enfrontarà als dos infantils
masculins del club. A les
10.30h jugaran els cadets,
a les 12h, els equips sè-
niors femenins, i a les 13h,
els dos sèniors masculins.
A les 11.30h tindrà lloc la
presentació dels equips
del club.

web

El portal web de la Salle,
www.chlasallemontcada.
com, ha estat reconegut
per la Federació Catala-
na d’Handbol com un
dels millors portals de
clubs d’handbol i ha apa-
regut al número de juliol
de la revista oficial de l’or-
ganisme. La notícia fa un
repàs del contigut del
portal montcadenc i en
destaca el nombre de vi-
sites. A la web de la Fe-
deració, www.fchandbol.com,
es pot consultar la publi-
cació i a la pàgina 31,
en concret, hi apareix
l’article sobre la web de
La Salle. SD
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“Montcada té un patrimoni
històric i cultural molt ric”

Montcada ha

perdut carisma i

allò tan bo que

tenen els pobles,

que tothom es

coneix

�

LAURA GRAU

�Sent nostàlgia per la
Montcada d’abans?
No. Penso que les coses canvien
i hem d’adaptar-nos als nous
temps. Montcada ha perdut ca-
risma i allò tan bo que tenen els
pobles, que tothom es coneix.
Per contra ha crescut i s’ha mo-
dernitzat. Ara ha d’afrontar l’arri-
bada d’una nova onada
d’immigració. El xoc cultural és
inevitable però s’ha de treballar
per la integració.
�Vostè va viure l’arribada
dels immigrants del sud
d’Espanya com
assistenta social a
Can Sant Joan. Hi
veu semblances?
Abandonar la teva
terra pels motius
que sigui és sempre
dolorós, però penso
que la immigració
actual és un procés
més complicat. Els
immigrants que arri-
ben ara tenen idio-
mes, costums i
creences diferents.
És normal que
s’aferrin a les seves
arrels, però han de
respectar i reco-
nèixer el país que els
acull. Em fa molta
il·lusió quan ve algun
estranger a la Fun-
dació que fa poc
que viu a Montcada demanant
informació sobre el poble. Pen-
so que aquella persona serà molt
més feliç que qualsevol altra.

Demostra que té interès i
capacitat d’adaptar-se a la seva
nova vida.
�Com recorda l’etapa de
Can Sant Joan?
Va ser un període molt enri-
quidor. Vaig descobrir un barri,
una colla de gent que se l’esti-
mava i que treballava desinte-
ressadament per millorar-lo. Em
van trencar els esquemes i, a la
vegada, em van fer veure una
altra realitat. Hi havia situacions
molt dures, però t’adonaves que
amb una petita empenta, la gent

responia i aconse-
guia tirar endavant.
�El 1978 co-
mença a militar
a CDC i es con-
verteix en la pri-
mera regidora
montcadenca de
la democràcia.
El càrrec de regi-
dora de Cultura
em va fer molta
il·lusió i alhora res-
pecte, però va du-
rar poc. Al cap de
dos mesos el go-
vern de coalició es
va trencar i CiU va
quedar a l’oposició.
Vaig renunciar al
càrrec, però en la
meva ment ja s’ha-
via començat a
gestar un projecte

cultural que, juntament amb
altres persones del poble, vam
tirar endavant: la creació d’una
fundació que s’ocupés de recu-

Una dona pionera. Ningú no diria que darrera d’una
aparença fràgil i delicada com la seva, s’amaga una dona tan
enèrgica, independent i pionera en molts aspectes. Va ser la primera
montcadenca que es va posar pantalons, la primera assistenta social
que va tenir Montcada i la primera regidora a l’Ajuntament . Viatjera
infatigable, sempre s’ha sentit atreta per altres cultures.  Alhora es
declara una fervent nacionalista catalana a la que, des de ben jove,
li han preocupat la injustícia i la falta de llibertats. Després de treballar
15 anys com assistenta social a Can Sant Joan i fundar una escola per
a nens disminuïts de Cerdanyola, Montcada i Ripollet, als anys
vuitanta va ocupar un important càrrec al departament de Benestar
Social de la Generalitat. Va ser també una de les impulsores de la
Fundació Cultural que encara presideix. Als seus 81 anys, està
estudiant anglès i participa setmanalment en un taller d’escriptura,
una altra de les seves passions.

perar i estudiar la història de
Montcada.
�Als vuitanta, se’n va a la
Generalitat a dirigir progra-
mes d’atenció social.
Van ser anys d’una gran inten-
sitat personal i professional. Per
fi sentia que estava treballant
directament pel país que estimo
i marcant camins en l’àmbit de
la gestió social. Recordo que
arribava a la feina a quarts de 9
del matí i, alguns dies, eren les
10 de la nit i encara  hi era.
�Què significa la Fundació
per a vostè?
Montcada té un patrimoni histò-
ric i cultural molt ric. En aquest
sentit, la tasca que està fent la
Fundació és única. Tenim una
documentació extraordinària.
Per exemple, conservem cente-
nars de testaments dels segles
XVI i XVII que s’han d’estudiar
i publicar. A aquestes alçades po-
dríem tenir llibres històrics de
gran solvència però ens falten
mitjans tècnics i humans. Amb
penes i treballs i gràcies al temps
lliure que alguns socis dediquen
a investigar i escriure, podem
publicar la revista Quaderns.
�Una altra faceta important
de la seva vida són els viat-
ges.
Sempre he tingut vocació de nò-
mada. Conec bona part d’Eu-
ropa i Àsia, el continent que més
m’atrau. He viatjat sola, acom-
panyada, amb cotxe propi –als
seixanta vaig anar a Holanda amb
un  Siscents– amb motxilla i dor-
mint en pensions barates, de la

El fanatisme religiós

que està quallant en

alguns països pot

fer impossible el

diàleg entre cultures

presidenta de la Fundació Cultural Montcada

manera que fos. I aquest voltar
pel món m’ha donat experiència,
cultura i, sobretot, una com-
prensió il·limitada per races, reli-
gions i costums. Viatjar t’obre la

ment i et cura de prejudicis. El que
em preocupa és el fanatisme
religiós que està quallant en alguns
països i que pot fer impossible el
diàleg entre cultures.
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